
BYSTRCKÉ NOVINY
ČERVENEC/SRPEN • ročník XXXV/2025

O B Č A S N Í K  M Ě S T S K É  Č Á S T I  B R N O - B Y S T R C

číslo 7/8

v  letošním roce jsme 
spustili předposlední 
etapu rekonstrukce by-
tových jader v  našich 
obecních bytech. Vět-
šina těchto bytů slouží 
svým obyvatelům více 
než 40 let, ty nejstarší až 

50 let, a proto si modernizaci rozhodně 
zaslouží. V  letošní etapě plánujeme re-
konstrukci přibližně 40 bytových jader 
a od roku 2016, kdy jsme s touto činností za-
čali, jsme zrekonstruovali celkem 859 byto-
vých jader. Ke konci letošního roku přibude 
již zmíněných čtyřicet a k tomu je potřeba 
přičíst dalších 158 kompletně opravených 
celých bytů. V součtu tedy přes tisíc zreali-
zovaných rekonstrukcí. Na rok 2026 plánu-
jeme poslední etapu, dům Rerychova 14, 
kde předpokládáme k rekonstrukci dalších 
přibližně 40 bytových jader. Máme radost, 
že tak můžeme postupně zlepšovat kva-
litu bydlení našich nájemníků. Dokonce se 
nám podařilo získat v průběhu zmíněných 
let dotace na opravu bytových jader ve výši 
27,7 milionu korun. 
Abychom nájemníky bytů, jichž se opravy 
budou týkat v nejbližší době, včas a sro-
zumitelně informovali o  plánovaných 
úpravách a harmonogramu prací, pozvali 
jsme je 27. května do Společenského cen-
tra na  informační schůzku. Velký zájem 
nás potěšil. Kromě samotných nájemníků 
a zástupců radnice se schůzky zúčastnili 
také zástupci stavební firmy, projektant 
a stavební dozor. Revitalizaci bude pro-
vádět stavební firma DIRS s.r.o, která má 
v této oblasti velké zkušenosti. 
Po krátké úvodní prezentaci se rozproudila 
diskuze, během níž se nájemníci zajímali 
o podrobnosti týkající se samotných oprav 
a jejich harmonogramu. Celé jednání tr-
valo přes hodinu a  probíhalo ve  vstříc-
ném a  konstruktivním duchu, což jsem 
velmi ocenil. Osobně zastávám názor, že 
otevřená a srozumitelná komunikace s ob-
čany by měla být samozřejmostí, protože 
jasná informovanost a  vzájemný dialog 
pomáhají předcházet nedorozuměním 
a zároveň posilují vzájemnou důvěru.
Všem našim nájemníkům přeji, aby se jim 
v opravených bytech dobře a pohodlně 
žilo. Věřím, že s výsledkem budou spoko-
jeni a že jim nové, modernizované bydlení 
přinese více pohodlí i radosti do každo-
denního života.  
 Váš starosta 
 Tomáš Kratochvíl

Vážení bystrčtí spoluobčané,

Léto? Nejlépe ho strávíte v Zoo Brno! Ať hle-
dáte dobrodružství, odpočinek nebo únik 
z  rozpáleného města, u  nás najdete vše. 

Letní posily Zoo Brno
Každý den nabízíme komentovaná krmení, 
stinná místa i občerstvení, které potěší malé 
i velké. Zoo dnes není jen o pozorování – je 
o prožitku. O tichém úžasu nad ladností ledních 
medvědů i radosti ze zmrzliny u surikat.
Letos se ale zážitek znásobí. Do naší zvířecí 
smečky přibudou noví členové: k tygřici Satu 
se přidají další tygři sumaterští, medvědici Coru 
doplní dvě mladé lední medvědice Anna a Elsa, 
a do expozice původně určené pro šimpanze 
se nastěhuje tlupa dželad ze švýcarských zoo. 
Nejde o nové druhy, ale o posily, které přinesou 
přirozené chování i silné příběhy.
Dželady hnědé, opice s výraznou inteligencí 
a složitými sociálními vazbami, se specializují 
na konzumaci trávy a žijí ve velkých tlupách. 

Další úspěšný ročník akce Dobrý den v Bystrci 
Sportovně zábavné odpoledne pro děti i do-
spělé, které pro vás připravuje městská část 
Brno-Bystrc, přilákalo opravdu velké množství 
návštěvníků. Obrovský sportovní areál byl plný 
soutěžních stanovišť i atraktivních atrakcí, které 
byly v průběhu celého odpoledne v neustálém 
obležení převážně dětských návštěvníků. Nej-
větší zájem byl o velkou překážkovou dráhu, 
bodyzorbing a nové atrakce – laserovou střel-
nici a střelecký terč. Dětem jsme nabídli cel-
kem 20 sportovních i vědomostních soutěží 
na 18 stanovištích. Po zvládnutí úkolů na ně 
čekala odměna a zmrzlina. Velký zájem byl také 
o projížďky na krásných westernových koních. 
V  rámci doprovodného programu se ná-
vštěvníci seznámili s  činností pyrotechniků 

(pokračování na str. 3)

(pokračování na str. 14)

Zahradní slavnost a oslava 50 let školy
Proběhla totiž tradiční Zahradní slavnost, 
která byla letos výjimečná. Připomněli jsme 
si 50. výročí od otevření naší školy.
Slavnost byla zahájena přivítáním hostů. Ne-
chyběl mezi nimi pan starosta JUDr. Tomáš 
Kratochvíl, pan místostarosta RNDr. Vladimír 
Vetchý, CSc., ani vedoucí Odboru školství 
a mládeže Magistrátu města Brna PhDr. Petr 
Hruška, MBA. Sešli se zde současní i bývalí pe-
dagogové, žáci, jejich rodiče i absolventi školy, 
kteří přišli zavzpomínat na svá školní léta.
Zájemci si mohli prohlédnout prostory školy, 
které díky podpoře zřizovatele, ÚMČ Brno-
-Bystrc, prošly v průběhu let výraznou pro-
měnou. Podle ohlasů se návštěva všem velmi 
líbila. 

(pokračování na str. 10)

V úterý 3. června se školní areál ZŠ Hey-
rovského 32 proměnil v  místo radosti, 
setkávání a oslav. 

Lední medvěd, archiv Zoo Brno 

Již 10. ročník tradiční a  oblíbené akce se 
v Bystrci uskutečnil v neděli 15. června v are-
álu ragby. 
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Další školní rok se blíží ke konci a přichází ten 
správný čas poděkovat všem, kteří se celý 
rok s nasazením, trpělivostí a láskou věnovali 
našim dětem. 
Velké díky patří pedagogům mateřských 
a základních škol v Bystrci i Gymnázia Brno-
-Bystrc, kteří děti nejen kvalitně vzdělávají, 
ale svým přístupem, rozhledem a erudicí 
zároveň přispívají k formování jejich osob-
nosti. 
Zvláštní poděkování si zaslouží i všichni ti, 
kteří se starají o to, aby školy byly místem, 
kde se děti cítí dobře – školní asistenti, ku-
chařky, uklízečky, školníci a další zaměst-
nanci. Bez jejich každodenní práce by školní 
život nemohl fungovat.
Přeji všem krásné léto plné odpočinku, po-
hody a zaslouženého klidu. Ať vám prázd-
niny přinesou energii a inspiraci do příštího 
školního roku.
 Tomáš Kratochvíl, starosta

Děkujeme, že jste tu 
celý rok byli pro naše 
děti

Spolu pro bezpečnější Bystrc a klidnější letní sezonu na přehradě
Na jedné straně je v Bystrci i přes různé přečiny 
a přestupky nižší kriminalita než jinde, na straně 
druhé je však potřeba činit opatření, aby tomu 
tak zůstalo i nadále. K tomu potřebuji také zpět-
nou vazbu od vás, občanů Bystrce. Budu vděčný 
za vaše e-maily; konkrétní, věcné a bez přehá-
nění. Na základě vašich podnětů pak mohu s větší 
váhou žádat paní primátorku o navýšení počtu 
strážníků Městské policie Brno (zřizovatelem MP 
Brno je statutární město Brno) a pana ředitele 
městského či krajského ředitelství Policie ČR (po-
případě přímo ministra vnitra) o posílení počtu 
policistů v naší městské části. V obou bezpečnost-
ních složkách, které ale nejsou podřízeny naší rad-
nici, což si mnozí občané neuvědomují, bohužel 
dlouhodobě chybí personál. Na rozsáhlé území 
Bystrce, Žebětína a Kníniček, a v případě Policie 
ČR i Jundrova, je jich prostě málo. I přesto jsou 
vedoucí obou policií působících v Bystrci velmi 
vstřícní a když je požádám, ochotně pomohou ře-
šit akutní problémy spojené s bezdomovectvím 
nebo se věnují zvýšeným kontrolám chatových 
oblastí či bezpečnosti školáků na přechodech. 
A za tuto vstřícnost jim velmi děkuji. Ale policistů 
i strážníků je málo a pokud jsou nasazeni na jed-
nom místě, logicky pak chybějí jinde. Pro ilustraci: 
Městská policie Bystrc má v revíru Bystrc, Kníničky 
a Žebětín k dispozici jednu hlídku na den, jednu 
na noc a k tomu na celý měsíc devět tzv. strážníků 
s územní odpovědností (musí pokrýt všechny 
směny v měsíci), kteří ale musí velkou část času 
trávit v kanceláři zpracováváním spisů. Tabul-
kově mají podstav 4 osoby, ale i tabulkový stav 
je podle mého názoru nedostatečný. V oblasti se 
nárazově/nepravidelně pohybuje i celoměstská 
pořádková hlídka a v prostoru přehrady poříční 
jednotka. Naše oblast je opravdu obrovská a po-

Sport pro děti i veřejnost.
Rekonstruujeme sportovní areál v ZŠ Laštůvkova

V programovém prohlášení naší koalice jsme 
se mimo jiné zavázali k regeneraci sportovního 
areálu základní školy na ulici Laštůvkova 77. 
Sport v  Bystrci podporujeme dlouhodobě 
a své volební sliby plníme. Aby ne – děti jsou 
naší budoucností a spolu se seniory patří k těm, 
kteří naši podporu potřebují nejvíce. Vše má ale 
svůj čas. Nejprve jsme postavili dvě nové školky 

a přístavbu ZŠ Vejrostova 1, nedávno jsme za-
hájili výstavbu DPS Vejrostova. A  v  pondělí 
12. května jsme oficiálně zahájili kompletní re-
konstrukci sportovního areálu ZŠ Laštůvkova. 
Dokončení je plánováno na 15. října letošního 
roku a stavbu realizuje firma Prostavby, a.s. Roz-
sah rekonstrukce byl navržen především na zá-
kladě požadavků pana ředitele Petra Křivky, 
který jako dlouholetý sportovec velmi dobře 
rozumí potřebám žáků a dokáže je precizně de-
finovat. Nový areál však nebude sloužit pouze 
škole. Bude přístupný i veřejnosti a po dohodě 
jej budou moci využívat i sportovní oddíly či 
pořadatelé různých akcí. Celková výše investice 
činí 36 milionů korun včetně DPH, přičemž se 
nám podařilo získat příspěvek od města Brna 
ve výši 4 miliony korun včetně DPH. Pravidelně 
se účastníme kontrolních dnů a máme radost, 
že rekonstrukce probíhá bez větších komplikací. 
Už teď se těšíme, až nový sportovní areál začnou 
opět naplno využívat nejen žáci školy, ale i široká 
veřejnost. Tomáš Kratochvíl, starosta

čet trvale hlášených obyvatel je 30 000. A pokud 
přičteme cca tisíce zde nehlášených ale bydlících 
osob a další návštěvníky přehrady, dostaneme se 
i na 35 000 osob. Pokud započítáme i Jundrov, 
který spadá pod Policii ČR, jde až o 40 000 lidí. 
U Policie ČR je situace podobná. Do terénu má 
náš obvod k dispozici jednu dvoučlennou hlídku 
na den a jednu na noc. Ty mohou být nárazově/
nepravidelně posíleny z celoměstských útvarů. 
Tedy jsme na úrovni většího okresního města.
Dále je třeba si uvědomit, že bezpečnostní pro-
blémy je možné řešit pouze v mezích zákonných 
mantinelů přestupkového a trestního práva. Ne-
můžeme konat nad rámec toho, co nám umož-
ňuje zákon, tak jak jej nastavil stát a Poslanecká 
sněmovna. Policie, a už vůbec ne starosta, ne-
může například „chytit někoho za ucho a vyvést 
ho z městské části“, jak mi někteří občané navr-
hují. Tedy ani osoba s mokrými kalhotami pova-
lující se na lavičce se podle zákona nedopouští 

přestupku. I mě samozřejmě trápí chování někte-
rých nepřizpůsobivých osob, ať už před radnicí, 
u nákupních center nebo na přehradě. V poslední 
době od vás, občanů, dostávám na toto téma čím 
dál více podnětů. Navíc ani někteří návštěvníci 
pláží na přehradě se nechovají právě ohleduplně 
a kulturně.
V květnu jsem proto požádal Policii ČR o sezonní 
posílení hlídek. Konkrétně o jednotky jízdní po-
licie na koních a o zvýšenou hlídkovou činnost 
v letních měsících u přehrady. Jsem velmi rád 
za spolupráci z minulých let a doufám, že se 
pro naši městskou část najdou kapacity i letos 
v létě. Už samotná viditelná přítomnost policistů 
přímo v  terénu má prokazatelně preventivní 
účinek a omezuje nevhodné chování některých 
návštěvníků.
Věřím, že díky práci policistů a strážníků proži-
jeme letošní léto v klidu a bezpečí. 
 Tomáš Kratochvíl, starosta

Bystrc – místo pro život i setkávání
Třetí červnovou neděli se v areálu ragby u řeky 
sportovalo a soutěžilo, a to v rámci akce Dobrý 
den v  Bystrci. Akce náročná na  přípravu, 
a hlavně samotné organizační zabezpečení, 
se opravdu vydařila. Velké množství spokoje-
ných návštěvníků se skvěle bavilo a sportovalo. 
A počasí nám také přálo. O týden později se 
uskutečnily Bystrcké hody, které se také setkaly 
s příznivými ohlasy a návštěvností. Bystrcká 
chasa se opravdu snažila, nacvičila taneční 
pásmo Moravská beseda, lidové písničky, 
nazdobila máji a postarala se o zahájení hodů, 
předání hodového práva, průvod i zábavu pod 
májí. Děkuji všem členům chasy za výbornou 
spolupráci. 
Ve Společenském centru jsme se 4. června roz-
loučili s divadelní sezonou, a to skvělou komedií 

Když kočky nejsou doma s excelentními herec-
kými výkony Romana Štolpy a Lukáše Vaculíka. 
Hlavní kulturní sezona sice již skončila, ale my 
vám i v letních měsících připravujeme pestrý 
program v rámci Bystrckého kulturního léta. 
V  příjemném prostředí před Společenským 
centrem vám nabídneme filmové promítání, 
koncerty a hudební večery. Těšit se můžete 
například na besedu u cimbálu s Jiřím Helá-
nem, taneční večer s kapelou Pohledy nebo 
na koncert oblíbeného country zpěváka. Chy-
bět nebudou ani pohádková představení pro 
děti divadel Koráb a Kejkle. Podrobný program 
naleznete na poslední straně nebo na webové 
stránce www.bystrc.cz.
Přeji vám krásné léto a užijte si kulturu s námi!
Na setkání se těší  Pavel Kříž, místostarosta
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Policie ČR a  hasičů HZS 
JMK. Děti ze sportovního 
klubu Karate Bystrc a ta-
nečního studia Dabl X se 
pak představily ukázkami 
ze své činnosti. Závěrem 
akce jsme viděli dyna-
mické vystoupení krás-

ných mažoretek ze skupiny Lassie. 
Velké poděkování patří všem dobrovolníkům 
zajišťujícím jednotlivá stanoviště i  pracov-
níkům Odboru kultury za organizaci celého 
nedělního odpoledne. Přes 1 000 návštěvníků 
se díky nim skvěle bavilo a především sporto-
valo! Letošní Dobrý den v Bystrci se opravdu 
vydařil. Rád bych poděkoval všem zástupcům 
bystrckých spolků za účast a zajištění stano-
višť pro děti, konkrétně tedy dík patří těmto 
sdružením, spolkům a organizacím: Rugby 
Club Brno, Korfbal klub Brno, TJ Bystrc, Fudo-
kan Karate, FC Dosta, Rytmik, Alligators Brno, 
Vodní záchranná služba Brno, Malý fotbal 
Brno, Centrum Jonáš, Runway Bystrc, Hasičský 
záchranný sbor JMK, Moravský rybářský svaz, 
ZOO Brno, CVČ Bystrouška, Cowork Lemur 
a TS Lassies.  Rovněž děkuji za ukázky práce 
pyrotechnikům PČR.  Rovněž děkuji za ukázky 
práce pyrotechnikům PČR.  
 Pavel Kříž, místostarosta 

Další úspěšný ročník akce Dobrý den v Bystrci 
(dokončení ze str. 1)

Žádost o poskytnutí finanční podpory z rozpočtu MČ Brno-Bystrc
na veřejně prospěšné projekty v roce 2026

ZMČ Brno-Bystrc schvá-
lilo na  svém zasedání 
12. 6. 2024 aktualizaci 
Zásad pro poskytování 
finanční podpory z roz-
počtu MČ Brno-Bystrc 
na  veřejně prospěšné 

projekty. Důvodem aktualizace byla změna 
limitů pro poskytování dotací a návratných 
výpomocí a sjednocení termínů pro žádosti 
a vyúčtování.

Oblasti finanční podpory jsou rozděleny do čtyř 
skupin:
Skupina I – Volnočasové aktivity dětí a mládeže 
– je určena pro podporu subjektů, které mají 
sídlo nebo dlouhodobě působí na území MČ. 

Maximální výše finanční podpory pro jednoho 
žadatele je 150 tis. Kč.
Skupina II – Sportovní, kulturní, společenské 
a další veřejně prospěšné akce, jejichž význam-
nou skupinou účastníků jsou obyvatelé MČ. 
Maximální výše finanční podpory pro jednoho 
žadatele je 80 tis. Kč.
Skupina III – Ostatní veřejně prospěšné čin-
nosti a  projekty zaměřené na  aktivity pro 
seniory, na sociální, preventivní, ekologické 
a podobné aktivity na území MČ. Maximální 
výše finanční podpory pro jednoho žadatele 
je 80 tis. Kč.
Skupina IV – Operativní podpora malých pro-
jektů. Maximální výše finanční podpory pro 
jednoho žadatele je 25 tis. Kč.
O finanční podporu žádá fyzická nebo práv-

nická osoba písemnou žádostí na předepsa-
ném formuláři, který je přílohou Zásad pro 
poskytování finanční podpory. Naleznete je 
na www.bystrc.cz – samospráva – finanční 
dary, kde naleznete podrobné informace, 
včetně kritérií pro hodnocení žádostí.
Finanční podpora je poskytovaná na jeden rok, 
který se kryje s rokem kalendářním. Žádosti 
o podporu na rok 2026 se podávají v termínu 
od 1. 7. do 15. 10. 2025. 
Zároveň upozorňuji, že vyúčtování podpory 
za rok 2025 je nutné podat do 15. 10. 2025.
Finanční podpora je zároveň i oceněním všech, 
kteří se věnují veřejně prospěšným činnostem, 
zejména volnočasovým aktivitám dětí a mlá-
deže.
 Vladimír Vetchý, místostarosta
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Doprava v Bystrci
Oprava komunikace 
Kníničská  proběhne 
v  několika etapách, jak 
jsme v  předcházejících 
číslech Bystrckých novin 
avizovali.
První etapa proběhne 

23. června až 15. července 2025.  Investorem 
stavby je Správa a údržba silnic JMK.
Aktuální informace prosím sledujte na webu 
městské části v aktualitách a v sekci Doprava 
a  parkování/opravy komunikací, kde po-
stupně umisťujeme i výkresy přechodného 
dopravního značení. Ke dni uzávěrky tohoto 
čísla Bystrckých novin (10. 6. 2025) tam mů-
žete vidět etapu 1a i 1b.
Na  křižovatce Přístavní x Obvodová by 
podle delšího sledování specialisty z Brněn-
ských komunikací nemělo již docházet k fa-
lešným videodetekcím z  vedlejšího směru 
a v nejbližších týdnech proběhne i nasazení 
nové optimálnější logiky pro řízení právě boč-
ních směrů. 
 Tomáš Jára, 
 místostarosta 

Je konec školního roku; 
uplynulo tedy už šest 
měsíců tohoto roku. Do-
volím si před prázdninami 
zrekapitulovat, co se po-
dařilo zrealizovat podle 
plánů ze Seznamu oprav 
a  investic pro rok 2025 

na úseku životního prostředí:
n  Oprava povrchu workoutového hřiště na ulici 

Fleischnerova – na hřišti byla rozšířena pod-
kladová betonová deska, položen nový po-
vrch z litého tartanu a provedena kompletní 
obnova nátěru všech cvičebních prvků. Slav-
nostní otevření hřiště proběhlo v pondělí 9. 6. 
a ukázky svého umění předvedl přímo mistr 
světa!

n  Vodní prvek v Centrálním parku – v okolí vod-
ního prvku se doplnil mobiliář o lavičky, došlo 
tak ke zpříjemnění okolního prostředí.

n  Zastínění pískovišť – zavěšení stínících pla-
chet nad dětskými hřišti: Rákosníčkovo hřiště, 
Pod Horkou a na Štouračově vedle MŠ.

n  Revitalizace zeleně u dětského hřiště Pano-
rama – byly odstraněny stávající nevyhovující 
výsadby a staré mulčovací plachty a prove-
deno zatravnění okolí hřiště, tak teď se těšíme, 
až trávník vzroste.

n  Výsadba stromů – nové dřeviny (celkem 
35 ks), včetně zajištění následné tříleté péče, 
byly vysázeny na ploše psího výběhu Šembe-
rova, kolem dálnice u Valouškovy či stráních 
na Černého.

n  Obnova starých výsadeb v nádobách u OC 
Max – byly odstraněny původní výsadby, vy-
měněna půda a následně provedena výsadba 
letniček a cibulovin. Původně se plánovala re-
novace stávajících dřevěných nádob, ale při 
manipulaci s nimi bylo zjištěno, že dna nádob 

První pololetí na úseku životního prostředí
jsou ztrouchnivělá a nelze je opravit. Musela 
se tedy zajistit dodávka nových nádob. Nové 
nádoby jsou betonové a předpokládá se tak 
delší doba jejich životnosti.

V  minulých číslech Bystrckých novin jsem 
obsáhle informovala o dokončení inventari-
zace zeleně na území naší městské části právě 
v průběhu prvního pololetí, která probíhala 
od  roku 2024, a  o  rozmístění tří velkoobje-
mových kontejnerů na bioodpad v katastru 
Bystrce od května tohoto roku. Umístění kon-
tejnerů bylo reakcí MMB a SAKO na zákon platný 
od 1. 3. 2025 o zákazu spalování bioodpadu. 
Máme už první poznatky, jak sběr a  vývoz 
bioodpadu ze zahrádkářských oblastí dopadl, 
neboť společnost SAKO upozorňovala, že po-
kud budou kontejnery obsahovat nežádoucí 
příměsi, bude přistavování těchto kontejnerů 
zrušeno bez náhrady. V Údolí oddechu a u Šem-
berovy to dopadlo dobře, na přehradě bohužel 
jakýkoliv kontejner láká k vyhození čehokoliv… 
Vlastními silami jsme zajistili, aby další přistavo-
vání nebylo zrušeno, tož tak…
Krásné léto, ideálně prožité i u „naší“ čisté pře-
hrady! 
 Eva Harangiová, místostarostka

Od měsíce července zahajujeme osobní 
gratulace občanům, kteří v letošním roce 
slaví významná životní jubilea – 90, 95, 100 
a více let.
Blahopřání budou předávána členy Komise 
sociální, zdravotní a protidrogové.
 Zdeněk Okáč, 
 předseda Komise sociální 

Osobní gratulace 
jubilantům 

Vážení občané,
dovoluji si vás informovat, že s účinností 
od 1. července  dochází k úpravě provozní 
doby budovy Úřadu městské části Brno-Bys-
trc. Změna se týká zejména provozní doby 
podatelny.

Úřední hodiny pro veřejnost (beze změny):
n Pondělí a středa: 8.00–17.00
Provozní doba podatelny a služby „Czech 
POINT“:
n Pondělí až pátek: 8.00–17.00

Děkuji vám za pochopení a jménem celého 
Úřadu městské části Brno-Bystrc přeji všem 
pohodové prožití letních měsíců.
 Jiří Šotlík, tajemník ÚMČ Brno-Bystrc

Úprava provozní doby 
ÚMČ Brno-Bystrc
od 1. července 2025

4 • Z radnice
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V souladu s platnými „Pravidly pronájmu 
bytů v  domech v  majetku statutárního 
města Brna“ a v souladu s platnými „Kritérii 
pro výběr žadatelů o pronájem běžného 
obecního bytu v  městské části Brno- 
-Bystrc“ zveřejňujeme záměr městské části 
Brno-Bystrc:

Pronajmout běžné obecní byty, na kterých 
je účetně vykázán dluh
n byt č. 5 v domě Černého 41, velikosti 2+1, 
o celkové výměře 64,30 m², v 1. podlaží, I. ka-
tegorie. Na bytě evidujeme dluh v celkové výši 
38 104 Kč. Budoucí nájemce se zaváže uhradit 
závazek ve výši 38 104 Kč (podle ustanovení 
§ 1892 OZ)
n byt č. 8 v domě Ondrouškova 1, velikosti 
1+1, o celkové výměře 34,00 m², ve 3. podlaží, 
I. kategorie. Na bytě evidujeme dluh v celkové 
výši 125 634 Kč. Budoucí nájemce se zaváže 
uhradit závazek ve výši 125 634 Kč (podle usta-
novení § 1892 OZ).

Nájemní smlouva bude uzavřena na  dobu 
určitou 4 roků. 
V případě uzavření nájemní smlouvy s cizin-
cem, který má povolený trvalý pobyt na území 
ČR, bude uzavřena na dobu dvou let.

Písemné nabídky na  formuláři „Žádost 
o pronájem bytu s dluhem“ (formuláře žádostí 
jsou k vyzvednutí na recepci ÚMČ Brno-Bystrc, 
nám. 28. dubna 60, nebo ke stažení na strán-
kách: www.bystrc.brno.cz – úřad – odbory 
– odbor bytového hospodářství), mohou 
žadatelé podávat v termínu od 1. 7. 2025 
do 31. 7. 2025 na odbor bytového hospo-
dářství ÚMČ Brno-Bystrc, nám. 28. dubna 60, 
635 00 Brno.

Pokud tak neučiní ve stanoveném termínu, 
nebudou zařazeni do vyhodnocení žádostí 
o pronájem výše uvedených bytů.

Žadatelé musejí splňovat podmínky pro pro-
nájem bytu podle „Pravidel pronájmu bytů 
v domech v majetku statutárního města Brna“. 
Na stránkách: www.bystrc.brno.cz – úřad – 
odbory – odbor bytového hospodářství je 
zveřejněn (a čtvrtletně aktualizován) seznam 
žadatelů o byt podle skupin, včetně přiděle-
ných bodů a data podání žádosti.  
 Romana Rajdová, 
 vedoucí OBH 

Záměr obce pronajmout 
běžné obecní byty

Záměr MČ Brno-Bystrc 
pronajmout

výše uvedené byty bude 
vyvěšen na úřední desce

MČ Brno-Bystrc
od 1. 7. 2025 do 31. 7. 2025.

Zprávy z jednání Rady MČ Brno-Bystrc

Úplné znění zpráv z  jednání Rady MČ 
Brno-Bystrc a Zastupitelstva MČ Brno-Bystrc na-
jdete na webu úřadu městské části v sekci Úřad 
– Správa Bystrce – Rada nebo Zastupitelstvo.

9/32. mimořádná RMČ 
dne 12. 5. 2025
Mimořádná rada schválila záštitu koncertu 
pro neziskovou organizaci Dům pro Julii, včet-
ně výpůjčky prostor Společenského centra 
za účelem konání benefičního koncertu.
Schválila nově zařazený projektový záměr 
v tabulce Strategický rámec MAP-seznam in-
vestičních priorit MŠ (2021–2027): Zhotove-
ní projektové dokumentace na  rekonstrukci 
varny, přilehlých místností a  vzduchotech-
niky v  MŠ Kachlíkova 17; dále nově zařaze-
ný projektový záměr v  tabulce Strategický 
rámec MAP-seznam investičních priorit ZŠ 
(2021–2027): Rekonstrukce víceúčelového 
hřiště v  areálu ZŠ Laštůvkova 77, Výstavba 
multifunkčního hřiště s  kluzištěm v  areálu 
ZŠ Vejrostova 1, ZŠ Vejrostova 1 – rekonstruk-
ce střech; a souhlasila s podáním žádosti o za-
řazení nových projektových záměrů do tabul-
ky Strategický rámec Místního akčního plánu 
rozvoje vzdělávání ve městě Brně IV.
Rada vyjádřila souhlas se stavbou Brno, Pod 
Horkou, kVN211, DTS, kNN, DEFINE – EG.D, 
na pozemcích k. ú. Bystrc a s vyznačením sou-
hlasu na  situačním výkresu za  podmínky, že 
trasa bude plně respektovat stávající výsadby 
a před zahájením a po dokončení prací bude 
provedena předávka trasy referentem OŽPD; 
a dále se zřízením věcného břemene pro tuto 
stavbou Brno.

9/30. RMČ dne 21. 5. 2025
Jednání řádné rady souhlasilo se zařazením 
místa do Tržního řádu (u  nákupního centra 
MAX) a s prodejem nebo pronájmem pozemků. 
V MŠ DUHA, SLUNÍČKO, SKŘIVÁNEK souhlasila 
rada s realizací projektu Šablony OP JAK v rámci 
výzvy MŠMT ČR č. 02_24_034 – Šablony pro 
MŠ a ZŠ II z Operačního programu Jan Amos 
Komenský a s finanční spoluúčastí zřizovatele.
Bylo schváleno uložení volných finančních 
prostředků MČ Brno-Bystrc následujícím způ-
sobem: ČSOB – termínovaný vklad s automa-
tickou obnovou na 1 měsíc ve výši 90 mil. Kč,
Metodika pro zadávání veřejných zakázek, ná-
jemní smlouva s RUGBY SPIRIT BRNO pro konání 
akce Dobrý den, či smlouva o nájmu pozemku. 
Pro Základní školu Vejrostova schválila rada za-
koupení investice v roce 2025 – venkovní cvi-
čební mobiliář pro interaktivní hřiště.
Rada také schválila zadání veřejných zaká-
zek: Projektová dokumentace pro revitalizaci 
prostoru před SC, Rekonstrukce obecního 
bytu a Výměna svislých rozvodů v bytovém 
domě. Pro veřejnou zakázku Údržba a čištění 
místních komunikací, parkovišť, vybraných 
chodníků, nadchodů a podchodů a čištění 
základního komunikačního systému v loka-
litě Bystrc I a II, MČ Brno-Bystrc zadávanou 
v otevřeném nadlimitním řízení dle zákona 
č. 134/2016 Sb., schválila rada zadávací do-
kumentaci a současně souhlasí s případným 
přiměřeným prodloužením lhůty pro podání 
nabídek z  důvodů stanovených zákonem 
č. 134/2016 Sb. a pověřila komisi k posouzení 

splnění podmínek účasti v zadávacím řízení 
a hodnocením nabídek ve složení JUDr. Tomáš 
Kratochvíl, starosta MČ, Ing. Eva Harangiová, 
místostarostka MČ, Ing. Tomáš Jára, místosta-
rosta MČ, Ing. Radek Bárta, vedoucí OŽPD. 
Náhradníci: RNDr. Vladimír Vetchý, CSc., mís-
tostarosta MČ, Ing.  Pavel Kříž, PhD., člen rady 
MČ, Michal Kaláb, člen rady MČ, Ing. Yveta Bi-
čanová, referentka OŽPD.
Rada doporučila zastupitelstvu usnesení 
o schválení 2. změny rozpočtu a usnesení, že 
zastupitelstvo nemá připomínky ke změnám 
obecně závazné vyhlášky statutárního města 
Brna č. 20/2001, kterou se vydává Statut města 
Brna, ve znění pozdějších vyhlášek (jedná se 
o ochranu zeleně města).
Rada nesouhlasila s projektem areálu pro ve-
řejnou rekreaci a sport v oblasti Rakovecké zá-
toky, protože je v rozporu s platným územním 
plánem, a s prodejem pozemků.
Nesouhlasila také s prodejem části pozemku 
k. ú. Bystrc, menší část požadovaného pozem- 
ku k odprodeji je z úrovně MČ pronajímána jako 
příjezdová cesta k dalšímu pozemku k. ú. Bystrc, 
který je ve vlastnictví nájemce. 
Dále byly na  jednání vybráni zhotovitelé 
a schváleny smlouvy na provedení veřejných 
zakázek Výměna oken a dveří a Oprava ÚT, vše 
v ZŠ a MŠ Heyrovského, a to firmy MONTEZ 
Energo s.r.o., respektive ENLYTECH s. r. o.
Nebyl schválen pronájem bytu nájemkyni 
(skončení nájmu uplynutím 2 let od přechodu 
nájmu), byla však požádána Rada města Brna 
o předchozí souhlas s pronájmem bytu 1+1 
mimo Pravidla pronájmu bytů v domech v ma-
jetku statutárního města Brna za podmínek: 
vrácení třípokojového bytu zpět městské části, 
nájemné bude každoročně upravováno o míru 
inflace, dále s možností prodloužení nájemní 
smlouvy v případě plnění podmínek stanove-
ných městskou částí.

9/33. mimořádná RMČ
dne 4. 6. 2025
Mimořádná rada doporučila zastupitelstvu 
schválit rozpočtové opatření Převody vlast-
ním fondům a žádá Radu města Brna o zařaze-
ní realizace akce Centrum volného času Nová 
Bystrouška – hlavní budova do  závazného 
plánu kapitálových výdajů města Brna na rok 
2026 v minimální výši 146 mil. Kč včetně DPH 
s finanční spoluúčastí MČ Brno-Bystrc ve výši 
40 mil. Kč na stavební část. Dalších 10,3 mil. Kč 
přispěje MČ Brno-Bystrc na  vnitřní vybavení 
obou budov, tedy 1. i 2. etapy.
 Eva Harangiová
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Když jsem si pročítal BN, zaujalo mne, jak rad-
nice interpretuje diskusi o Centru volného času 
pro děti a mládež Nová Bystrouška (CVČ). Vlídné 
texty, které občany ukolébají, že vše je, jak má 
být. Ale je takový obraz pravdivý?
Připomenu usnesení předložené zastupitel-
stvu radou před tím, než bylo před jednáním 
(a po ohlasu veřejnosti) upraveno: „Zastupitel-
stvo městské části Brno-Bystrc žádá Radu města 
Brna o  prověření možnosti změn projektové 
dokumentace … na výstavbu Centra volného 
času Nová Bystrouška tak, aby byla jako priorit-
ní provedena stavba Sportovního sálu (objekt 
2020) zvětšená na  standardní sportovní halu 
o rozměrech sportoviště minimálně 20 x 40 m“. 
Usnesení má dvě části. První zbytečnou, protože 
vládnoucí rada se nemusí ptát zastupitelů, zda 
si smí někde obstarat informace. Podstatná je ta 
druhá část, která nepokrytě sděluje, co opravdu 
radnice chce: větší hala má dostat prioritu před 
CVČ.
Nechám nyní stranou, jestli tak velká hala patří 
na Horní náměstí. Co ale v důsledku znamená 
argumentace radnice, že větší hala získá snadněji 
dotaci, a tedy se zatím může postavit alespoň ta? 
Národní sportovní agentura nabízí dotaci 70% 
způsobilých výdajů, max. 60 mil. To znamená, že 
další desítky milionů bude nutné hradit z rozpoč-
tu Bystrce. Ale pokud se prioritně postaví hala, 
zůstanou peníze na CVČ? Vývoj financí Bystrce 
málokdo sleduje. V letošním roce tvoří investice 
více jak polovinu rozpočtu a ten je tak ve stami-
lionovém deficitu. Vykrývají ho úspory a ty se 
tenčí. Na CVČ tak brzy nebudou peníze. A výhled 
nákladů na stavbu výrazně stoupá.
Zavádějící je i  argument radnice, že se čeká 
na dotaci města či kraje a jinak by byla stavba 
z vlastních peněz nehospodárná. Podle dat rad-
nice z předchozího čísla BN (str. 2 a 3) jsou jiné 
projekty financovány především z  rozpočtu 
Bystrce – kluziště 32 mil. (příspěvek města 4 mil.), 
hřiště 36 mil. (příspěvek 4 mil.). Na CVČ chce dát 
radnice ale jen 20% a měří tak různým metrem.
Vážení občané, obávám se, že vedení Bystrce 
ve  skutečnosti CVČ Bystrouška jako prioritu 
nemá a systematicky investuje do jiných oblas-
tí, až na CVČ nebudeme mít. Stavební povolení 
pro CVČ je do roku 2026. Blížíme se k časovému 
a finančnímu bodu, do kdy je možné CVČ posta-
vit. Jediné řešení, jak skutečně Bystroušku reali-
zovat, je přimět radnici, aby ji dala do rozpočtu 
příštího roku, dokud jsou na ni peníze. A to navr-
hujeme na červnovém zastupitelstvu.

Opravdu chce radnice 
Bystroušku? Nevypadá to tak

Věřím, že mnozí občané Bystrce zaregistrovali 
na konci května petiční akci proti stavbě poly-
funkčního domu na zelené louce pod Maxem. 
Již loni se na toto téma bouřlivě diskutova-
lo, ale developer postupuje stále vpřed, bez 
toho, že by jej někdo zastavil, anebo korigo-
val. Proto se zástupci občanů a  zastupitelé 
za  STAN a  KDU-ČSL v  Bystrci rozhodli zor-
ganizovat tuto protestní akci s jasným vzka-
zem investorovi a  představitelům města, 
že s  touto stavbou zásadně nesouhlasíme. 
Po dvou týdnech se nám podařilo shromáždit 
1 250 podpisů našich občanů, které koncem 
června předáme Radě města Brna, aby se pri-
mátorka a radní našimi výhradami proti této 
megalomanské stavbě ještě jednou zabývali. 
Chápeme, že žijeme ve městě a ne na vesnici 
a že výstavba bytů je určitě pro Brno žádoucí 
a potřebná. Jsme však přesvědčeni, že se pro 
další bytovou výstavbu mají především vyu-
žívat plochy s lepší infrastrukturou napojené 
na dopravu, parkování, služby, anebo brown-
fieldy, a ne stabilizované plochy bydlení, jako 
je tato v naší městské části. Je to možná blá-
hová snaha, ale naděje na změnu, zastavení, 
či úpravu rozsahu zástavby ještě žije. 

Jan Suchý,
zastupitel

LIDOVCI A STAROSTOVÉ

1 250 občanů proti výstavbě 
pod Maxem

Tak se dá nazvat cosi, uvedené na  blogu 
médium.cz pod zavádějícím názvem „Místo 
střediska pro děti obří hala? Rozhodnutí v Bystr-
ci budí silné emoce“. Silně emotivní je jen název 
článku, neboť pro obří Sportovní halu (SH) 
místo v Bystrci není a na 99,99 % nikdy nebude. 
Obří SH se staví na Brněnském výstavišti. Tento 
megaprojekt zhltne 5,75 miliardy korun, které 
by bylo užitečnější investovat do  staveb SH 
v městských částech, kde tato občanská vyba-
venost chybí – tedy i u nás.
Pisatelka Radka Fučíková z  Žebětína (sic!) se 
v  něm dramaticky ptá: „Pro koho se vlastně 
staví?“. No – SH chceme stavět především pro 
občany Bystrce: začínající a mladé sportovce, 
sportovní amatéry i  výkonnostní sportovce. 
Nestavíme pro developery. Ti mají zájem stavět 
jen byty bez parkovacích míst viz. projekt pod 
MAXEM, proti němuž se na zastupitelstvu zved-
la vlna nevole, se kterou by měl megaproblém 
i Noe se svojí Kocábkou náram náramnou (Spi-
rituál kvintet).
Co mne těžce zaráží, je rovněž tvrzení, že CVČ 
(Centrum volného času) „Nová Bystrouška pro 
děti záhadně mizí“. Ne, tento projekt nikam 
nezmizel. Ani David Copperfield nikdy nenechal 
zmizet něco, co ještě nebylo postaveno. Navíc 
v zastupitelstvu panuje shoda, že CVČ je pro děti 
velmi potřebná a že je nutné ji konečně postavit. 
Jenom Jm kraj se už 10 let nemůže rozhoupat, 
aby nám na ni přidal – a to je CVČ projektem 
„Helceletky“, jíž je Jm kraj zřizovatelem!
Ano, v Bystrci „chybí moderní zařízení pro říze-
né volnočasové aktivity dětí.“ Chybí. A  taky 
chybí sportovní hala. Ale výstavbu CVČ nikdo 
z projektové dokumentace nevyškrtnul a ani 
vyškrtnout nemohl, protože je součástí vítězné-
ho projektu studia Pelčák a Partner Architekti. 
Pouze máme názor, že by bylo lepší malou tělo-
cvičnu zvětšit a postavit místo ní SH, na kterou 
můžeme dostat až 75 % peněz od NSA (Národ-
ní sportovní agentura), čili budeme schopni SH 
zafinancovat s dopomocí NSA a CVČ nás bude 
stát o to méně, takže ji možná postavíme sami 
a o hodně dříve, než se Jm kraj někdy rozhoupe. 
A s tím je problémek?
Ano, chápu, že stavba CVČ i SH bude pro obyva-
tele Horního náměstí zátěží, ale to by byla i stav-
ba v původním rozsahu, takže je lepší postavit 
něco, co dává smysl pro další generace dětí 
a sportovců zároveň.
P.S.
Nomen omen: z L. Rause se v blogu stal Rous, 
což jen dokresluje úroveň a  důvěryhodnost 
uvedených informací. To i ten Julius byl lepší, 
o  Gustě, která jeho legendu vytvořila, ani 
nemluvě…

Jiří Klein,
zastupitel

SPD, Trikolora, 
Moravané a NK

Reportáž psaná na koleni 

Antonino Milicia,
zastupitel

Zelená pro Bystrc,
Piráti a Bystrčáci

Příspěvky v Okénku zastupitelů nemusejí
vyjadřovat názor redakční rady.

Prázdniny v knihovně
Zveme vás na Léto s knižními baťůžky. 
Pro malé i starší děti jsme připravili čtení 
plné dobrodružství. Půjčte si v knihovně 
baťůžek se záhadným knižním obsahem. 
Obsahuje kreativní list pro vaše čtení 
a malý dáreček k tomu.
Výstava Známe každou pohádku po-
předu i pozpátku jistě potěší oči každého 
návštěvníka a pozorovatele. Přijďte obdi-
vovat krásné obrázky dětí ze ŠD Heyrov-
ského 32. 
60 let pod čepicí je název výstavy pro 
nejmenší, ale i pro rodiče a všechny, kteří 
mají rádi známé pohádky z  Večerníčků. 
A k tomu si můžete zkusit vědomostní kvíz. 
Na všechny účastníky čeká i malá odměna.
Upozorňujeme na prázdninovou oteví-
rací dobu naší pobočky
PO 10.00–12.00    13.00–18.00
ÚT  10.00–15.00
ČT 10.00–12.00    13.00–18.00
 Jaroslava Růžová,
 vedoucí knihovny Bystrc
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Hudební festival 
Groove Brno. Prostor 
Kozí horky bude 
částečně uzavřen 
Vážení chataři, rekreanti a obyvatelé městské 
části Brno-Bystrc, v termínu 11.–12. července 
se na Kozí horce uskuteční mezinárodní hu-
dební festival Groove Brno. Rádi bychom vás 
s předstihem informovali, že z důvodu příprav 
akce bude prostor Kozí horky částečně uza-
vřen pro veřejnost již od čtvrtka 10. července 
od brzkých ranních hodin, následně po celou 
dobu konání akce až do odpoledních hodin 
neděle 13. července, kdy bude areál opět plně 
zpřístupněn. Průchod Kozí horkou mimo areál 
festivalu bude zajištěn. Živá hudební produkce 
bude probíhat v pátek i v sobotu vždy do půl-
noci. 
Budeme moc rádi, pokud se rozhodnete stát 
součástí festivalové atmosféry; ať už jako ná-
vštěvníci, dobrovolníci nebo partneři. V případě 
zájmu, nebo pokud máte jakékoliv podněty, se 
na nás neváhejte obrátit na e-mailovou adresu: 
aneta.wirth@bujoart.cz.
Více informací o festivalu najdete na webové 
stránce www.groovebrno.cz.
 Aneta Wirth, Bujoart

Tancování pro Julii. Děti pomáhaly dětem tancem i srdcem
V sobotu 17. května roztančily Společenské 
centrum Bystrc soubory Ondrášek z  Brna 
a Turnička z  Liptovské Tepličky na  druhém 
ročníku benefičního koncertu „Tancování pro 
Julii“. Výtěžek z akce ve výši 40 219 Kč  podpořil 
činnost dětského lůžkového hospice Dům pro 
Julii, který pomáhá rodinám pečujícím o vážně 
nemocné děti.

Za účasti zástupců Domu pro Julii panovala 
v sále srdečná a dojemná atmosféra plná ra-
dosti i sounáležitosti. Energie malých tanečníků 
a štědrost diváků ukázaly, že pomoc může mít 
i podobu hudby, pohybu a otevřeného srdce. 
Druhý ročník této krásné akce potvrdil, že spo-
lečnými silami lze pomáhat těm, kteří v životě 
čelí těm nejtěžším zkouškám. 

Děkujeme všem vystupujícím, návštěvníkům 
i vedení MČ Brno-Bystrc za převzetí záštity nad 
uvedenou beneficí a výpůjčku Společenského 
centra. 
Více informací o unikátním brněnském Domě 
pro Julii se dočtete na webu dumprojulii.com.
 Magdaléna Mikšíková
 Fundraising, péče o dárce

V pondělí 9. června jsme slavnostně otevřeli 
nově zrekonstruované streetworkoutové hři-
ště na ulici Fleischnerova.
O působivý sportovní zážitek se postaral mi-
str světa ve freestyle workoutu Tomáš Pospí-
šil z Brna, který předvedl excelentní exhibici. 
Spolu s ním vystoupili i další profesionální 
workoutoví atleti – Marek Dunda, Tomáš Bo-
janovský a Matěj Pospíšil, kteří diváky nadchli 
svými výkony. Téměř stovka přítomných je-
jich vystoupení ocenila bouřlivým potleskem. 
Po exhibici sportovci odpovídali na dotazy 
návštěvníků, někteří zájemci si vyzkoušeli 
cvičení pod jejich vedením a nechyběl ani 
prostor pro společné fotografování.
Akce se podařila, v  Bystrci se sportovalo 
a vládla velmi příjemná atmosféra. Jak uvedl 
starosta Tomáš Kratochvíl, oprava workou-
tového hřiště byla financována z  rozpočtu 
městské části. Zároveň vyjádřil přesvědčení, 
že nové workoutové hřiště patří mezi jedny 
z nejoblíbenějších v Bystrci a že věří v další 
rozvoj tohoto populárního sportu v naší měst-
ské části.
 Bohdana Sekyrová, 
 Odbor kultury

Streetworkoutová show na Fleischnerově 
otevřela zrekonstruované hřiště
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Náš kostel sv. Janů v Bystrci není tak velký 
jako sv. Jakub, ani tak slavný jako Staré Brno, 
ani tak starý jako v Komárově… A přesto je to 
místo, které je po léta kulturním a duchovním 
srdcem Bystrce. Rádi bychom jej v létě otevřeli 
pro návštěvy po celý den. Za tímto účelem 
absolvovalo několik našich studentů kurz 
průvodců a budou v kostele k dispozici pro 
kohokoliv, kdo přijde. Nebude se platit žádné 
vstupné a pokud budou návštěvníci kostela 
chtít, mohou jim průvodci poskytnout zají-
mavé informace nebo je krátce provést kos-
telem. Letos se zaměříme na příběh záchrany 
Brna před Švédy. Jaký podíl měl na tomto slav-
ném vítězství rektor P. Martin Středa S.J. a ja-
kou velitel posádky Ludvik Raduit de Souches? 
A hráli v tom dramatickém roce 1645 nějakou 
roli také bystrčtí občané? 
Veronika, Antonín, Marta, Terezka, Alžběta, Do-
minik a Martin budou od 7. července do 8. srpna 
k dispozici pro všechny návštěvy, které si budou 
chtít prohlédnout bystrcký kostel.
V našem kostele je asi jediná socha v naší vlasti, 
kde je postava českého skauta – junáka, Panna 
Maria s růžencem, jaký byste nikde nesehnali, 
nebo sv. Cyril tak, jak se nikdy neznázorňuje. 
Každý turista i poutník dostane malou upo-
mínku na cestu domů, aby se sem rád vracel. 
 P. Vladimír Vojtěch Záleský, 
 farář v Bystrci 

Bystrcký kostel 
bude o prázdninách 
otevřený pro veřejnost

Záhony pro naši zahradu s Hravé a dřevěné

V naší školce DUHA se v pondělí 31. března 
uskutečnil výjimečný projekt, který spojil ro-
diče, děti a přírodu. Akce Záhony pro naši za-
hradu, aneb sázíme budoucnost byla dlouho 
očekávanou příležitostí, jak se společně pustit 
do budování zahrady, která nám bude přiná-
šet radost i v budoucnosti. Tento projekt byl 

realizován zcela zdarma, a to ve spolupráci 
se značkou HAD – Hravé a dřevěné, která se 
specializuje na výrobu dřevěných skládaček 
a organizování projektů pro školky. Poskytla 
nám potřebné materiály a odbornou pomoc, 
aby vznikl prostor, který bude děti inspirovat 
k objevování tajemství zahradničení a záro-
veň podporovat jejich kreativitu a motoriku.
Tatínci z  řad rodičů se pustili do  montáže 
dřevěných desek s takovým nadšením, že vý-
sledkem byly dva pevné a funkční vyvýšené 
záhony. Mezitím děti připravovaly výplň. Vo-
zily listí, větve, trochu koňského hnoje a taky 
pytle s hlínou. Při této práci se děti staly ma-
lými zahradními alchymisty a učily se o rostli-
nách a přírodních materiálech. Nezapomněli 
jsme ani na výrobu dřevěných cedulek s ná-
zvy rostlin, které budou stát u každé rostlinky. 
Tento projekt nejen podporuje ekologické 
myšlení, ale i spolupráci mezi rodiči a dětmi. 
Záhony jsou symbolem naší společné práce 
a ukazují dětem, jak důležitá je zodpovědnost 
a péče o přírodu.
Pokud hledáte originální projekt, který pod-
poruje kreativitu a vzdělávání, doporučujeme 
se obrátit na www.hraveadrevene.cz. Sázeli 
jsme budoucnost, kterou budeme společně 
sklízet.
 Anna Plesníková, 
 učitelka, MŠ Duha

(pokračování z čísla 5/2025)
Jedním z klíčových úkolů nového Národního 
výboru bylo řešení bytové otázky. Nedosta-
tek bytů způsobený válečnými událostmi bylo 
možno částečně řešit obsazením bytů němec-
kých. Potřební byli zařazeni do tří kategorií 
podle důležitosti: 
I. postižení bombardováním,
II. početné rodiny, kterým byty nevyhovují,
III.  nájemníci, kteří se nesrovnávají s majiteli 

domů.
Bytová komise obdržela 6 žádostí. 
Zvláštním případem v bytové agendě bylo 
posouzení žádosti MUDr.  Goldflama, který 
chtěl po  NV uvolnění bytu pro svou man-
želku se zdůvodněním své osobní perzekuce 
v době nacistické okupace. V dotčeném bytě 
však bydlel MUDr. Veselý. Proto stála před 
NV otázka, jak rozhodnout, když MUDr. Ve-
selý pomáhal českému národu tím, že dával 
neschopenky, i když mu hrozilo obvinění ze 
sabotáže. U MUDr. Goldflama bylo zarážející, 
že se mu jako židovskému lékaři podařilo 
po celou dobu protektorátu udržet v Brně. 
To budilo kontroverze ohledně jeho poměru 
k okupantům. V této otázce byl vznesen dotaz 
na Lékařskou komoru a ustavena vyšetřovací 
komise.
Bylo potřeba odstranit nevybuchlou munici, 
které bylo na katastru obce velké množství, 
zvláště na Mniší hoře. Likvidaci střeliva pro-
váděl pod dozorem jeden z Němců; jednak 

na místě a také na policejní střelnici v Med-
lánkách. Němci byli také určeni k odklízení 
mrtvol. Jednalo se o 108 lidských těl a 96 uhy-
nulých koní. Dále prováděli úklid lesů. Měli 
také zahrabávat zákopy a navracet rozrytou 
zemědělskou půdu zpět k použití. V květnu 
pracovali na  pozemcích paní Janečkové 
a pana Kukly. 
25. května se měla konat slavnost k osvobo-
zení, ovšem kvůli nepřízni počasí byla pře-
ložena na další den. Návštěvnost byla veliká 
a nad průběhem akce vládla spokojenost. Pan 
František Dvořák vytvořil kresby prezidenta 
dr. Edvarda Beneše a maršála Josifa Vissario- 
noviče Stalina spolu se standartami. Akce vy-
nesla 19 942 K.
Národní výbor také začal hledat nové prostory 
pro svou činnost místo dosavadních nevy-
hovujících. Byla proto zahájena jednání se 
Zemským četnickým velitelstvím o umístění 
do prvního patra četnické stanice. Původně se 
také uvažovalo o části hostince pana Stejskala. 
Za účasti bývalého starosty došlo k převzetí 
obecního majetku a inventáře. 
Paní Grubrové bylo měsíčně vypláceno 
250 K za to, že se stará o 14letého cikánského 
chlapce Jiřího Daniela, který se vrátil ze sběr-
ného tábora. 
Zahradník Antonín Jílek byl pověřen úpravou 
hrobů sovětských vojáků.
 Jan Sedláček, 
 Odbor kultury

Činnost obecních orgánů v prvních dnech
po osvobození II.
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V pondělí 2. června jsme v Pramínku spojili 
hned několik věcí dohromady. S žáky 1. a 2. 
stupně jsme slavili mezinárodní Den dětí, uspo-
řádali jsme druhý ročník Barevného běhu, užili 
si komentovanou módní přehlídku originálně 
vytvořených modelů z  použitého oblečení, 
otevřeli stánky s oblečením určeným k volné 
směně, zajistili jsme sami pro sebe a příchozí 
rodiče parádní občerstvení a na panelech po-
dél školy rozvěsili plakáty upozorňující kolem-
jdoucí veřejnost na fenomén fast fashion a slow 
fashion. 
Ráno se všechny děti a zapojení rodiče potkali 
na startu běhu, který vybíhal od školy. Běželo 
se k DOSTĚ a zpět ke škole. Podmínkou bylo 
bílé tričko, které děti dostaly ve škole, a které 
po běhu v ideálním případě zářilo všemi bar-
vami. Děti probíhaly kontrolami, které na ně 
sypaly barevný prášek. Byla to zábava, ale ne 
všichni měli v cíli tričko barevné podle svých 
představ, proto si ho v průběhu dopoledne 
často ještě ozdobovali fixami na textil. Módní 
přehlídka dětmi vyrobených modelů z  po-
užitého oblečení začínala o  půl jedenácté. 
Od první až po devátou třídu se na mole vystří-
daly desítky originálních modelů. Každá třída to 
pojala po svém. Některé modely byly v duchu 
japonského klidu, jiné modely byly nadčasově 
vesmírné a dočkali jsme se dokonce prezentace 
svatebních modelů a došlo i na samotný akt 

Fast fashion, slow run a spousta zábavy

svatby s dramatickou zápletkou. Žádná třída si 
nenechala ujít příležitost projevit svoji kreati-
vitu a smysl pro humor. Bavili se nejen všichni 
přítomní spolužáci a učitelé, ale i rodiče. 
Po módní přehlídce si každá z tříd prvního i dru-
hého stupně otevřela svůj stánek s věcmi, které 
nabízela k volné směně. Oblečení, které děti už 
nenosí, tak dostalo druhou šanci. K dispozici 
bylo také výborné občerstvení, které děti buď 
připravily samy nebo jim s tím pomohli rodiče. 
Na konci dne zmizely desítky kusů oblečení 

i jídla. Zůstal jen dobrý pocit z akce, kterou si 
všichni užili. Po loňské podobné akci v rámci 
Světové školy, kdy jsme s dětmi upozorňovali 
na fenomén fair trade, jsme si letos prakticky 
i teoreticky (workshopy a besedami ve vyučo-
vání jejichž výsledkem jsou panely pověšené 
na plot školy) posvítili na fenomén oblečení, 
které kupujeme a nosíme, i na podmínky jeho 
výroby a celkové udržitelnosti. 

Kateřina Bukovjanová, 
učitelka ZŠ a MŠ Pramínek, o. p. s. Brno 

Děti z Mateřské školy MAXÍK v Brně-Bystrci 
se ve dnech 26. a 27. května zúčastnily za-
hraničního výjezdu v rámci programu Eras-
mus+. Cílem cesty byla slovenská Mateřská 
škola Bradáčova v Myjavě, kde se naši před-
školáci společně s dětmi z MŠ Šaumannova 
a  MŠ a  ZŠ Pavlovská zapojili do  bohatého 
vzdělávacího programu.
Výjezd probíhal v duchu spolupráce a mezi-
národního porozumění. Na děti čekal pestrý 

program plný badatelských, pohybových i en-
vironmentálních aktivit. Společně se sloven-
skými kamarády si vyzkoušely jednoduché 
vědecké pokusy, zacvičily si při skupinových 
hrách a  objevovaly přírodu v  okolí školy. 
Vše probíhalo formou prožitkového učení, 
které rozvíjelo zvídavost, týmového ducha 
i jazykové dovednosti – děti si přirozeně po-
rozuměly v češtině i slovenštině. Druhý den 
výjezdu byl věnován návštěvě Farmaparku 

Lubina, kde se děti seznámily s životem hos-
podářských zvířat a principy péče o ně. Výjezd 
byl zakončen společnými aktivitami, které 
podpořily nově vzniklá přátelství a upevnily 
poznatky z celého pobytu.
Děkujeme Magistrátu města Brna a programu 
Erasmus+, že jsme se mohli do tohoto pro-
jektu zapojit.
 Veronika Jurůjová
 ředitelka MŠ MAXÍK

Děti z MŠ MAXÍK navštívily Slovensko v rámci projektu Erasmus+
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V pondělí 26. května převzala ZŠ Heyrovského 32 
z rukou Jana Grolicha, hejtmana Jihomoravského 
kraje, zlatý certifikát a získala titul Aktivní škola.
Proces certifikace je založen na evaluaci školy. 
Posuzuje se, jak systematicky podporuje pohy-
bové aktivity. Ocenění mají čtyři stupně: bron-
zový, stříbrný, zlatý a platinový.
Jsme velice hrdí na to, že naše škola je mezi 
prvními v České republice, jež se tímto prestiž-
ním oceněním mohou pochlubit. Zlatý certifi-
kát, který jsme obdrželi, je potvrzením našeho 
úsilí vytvářet pro děti i pedagogy prostředí plné 
pohybu, zdraví a inspirace. Zástupce ředitelky 
Jiří Mitaš, který ocenění přebíral, k tomu uvedl: 
„Zdravý životní styl a pohyb jsou pro nás priori-
tou. V projektu budeme pokračovat a hledat další 
cesty, jak děti podpořit.“

Projekt Aktivní škola usiluje o to, aby se přiro-
zený pohyb stal běžnou součástí školního dne. 
Nejde jen o tělesnou výchovu, ale i o aktivní pře-
stávky, otevřená hřiště, projektové dny a pod-
poru mimoškolních sportovních aktivit. Cílem 
je podpořit zdravý životní styl, zlepšit fyzickou 
i psychickou pohodu a přispět k lepší soustře-
děnosti žáků.
Za projektem stojí Fakulta sportovních studií 
MU ve spolupráci s Jihomoravským krajem, Lé-
kařskou fakultou MU, FN Brno, Masarykovým 
onkologickým ústavem a Českou školní inspekcí. 
Podle hejtmana Jana Grolicha se jižní Morava 
může stát inspirací pro celé Česko. Projekt Ak-
tivní škola dokazuje, že pohyb do škol patří a že 
může bavit, spojovat a přinášet radost.
 Yvona Procházková, zástupkyně ředitelky

Titul Aktivní škola a zlatý certifikát pro ZŠ Heyrovského 32

Součástí programu byl také blok vystoupení. 
Společně se představili žáci 1. a  9. ročníku 
v rámci projektu 9+1, který propojuje nejmladší 
a nejstarší žáky školy. Deváťáci zároveň prezen-
tovali svá tabla. Se svým repertoárem vystoupil 
malý i velký pěvecký sbor pod vedením paní 
učitelky Romany Sedláčkové a publikum potěšil 
také taneční kroužek, který vede paní vychova-
telka Romana Koňaříková. 
Celé odpoledne se neslo v příjemné atmosféře. 
V areálu školy bylo pro návštěvníky připraveno 
množství atrakcí – oblíbený klaun pobavil malé 
i velké, nechyběly tvořivé dílny, deskové hry, 
pohybový koutek ani stylové fotografování či 
galerie dětských výkresů na téma Škola. Velký 
zájem vzbudil tradiční volejbalový turnaj, 
v němž změřila síly družstva žáků 9. ročníku, 
učitelů a rodičů.
O občerstvení se postaral klub rodičů a přátel 
naší školy, který připravil osvěžující nabídku 
ovoce, a také žáci a jejich rodiče, kteří předvedli 
své kuchařské umění v soutěži Placky, placičky, 
lívance a lívanečky nasladko i naslano – skvělá 
tečka za povedeným dnem.
Děkujeme všem, kteří se na organizaci slav-
nosti podíleli, nejvíce členům Klubu rodičů 

a přátel ZŠ Heyrovského 32. Bez jejich obě-
tavého zapojení do příprav, zajištění občer- 
stvení i  obsluhy po  celou dobu akce i  ne-

malé finanční podpory by tento den nebyl 
tak skvělý.
 Yvona Procházková, zástupkyně ředitelky

Zahradní slavnost a oslava 50 let školy
(dokončení ze str. 1)

Zvídálek cestuje
Některé naše paní učitelky tento školní rok 
v rámci své dovolené, která trvala na „dva skoky“, 
navštívily zajímavá místa. To nás přivedlo na my-
šlenku, že děti s rodiči také cestují a že by nebylo 
špatné se o zážitky z cest podělit. Vytvořili jsme 
proto projekt S pohlednicí nebo fotografií kolem 
světa. Rodiče s dětmi poslali nebo přivezli po-
hlednici, fotku a přidělali ji na společnou mapu, 
kterou si každou chvíli někdo z nás prohlíží a pro-
čítá. Cestování nás tak provází celým koncem 
školního roku. Ke dni maminek, tatínků a celé 
rodiny jsme zažili rodinný piknik plný cestova-
telských písniček, dobrůtek a jednoho těžkého 
úkolu. Mysleli jsme si, že bude těžký, ale na naše 
rodiče a děti si jen tak nepřijdeme. Skupinky 
rodičů a dětí dostaly deset různých a nelogicky 

seskupených obrázků, podle kterých měly vy-
myslet příběh. Někteří členové skupinky psali 
a psali a psali, jiní hráli na honičku nebo chodili 
na „táčky“. Po skončení časového limitu jsme 
příběhy vybrali a dali jsme se do společného 
čtení. Příběhy byly neuvěřitelné. Některé plné 
humoru, jiné nás dojaly. Dokonce se některým 
skupinkám podařilo příběh i zveršovat nebo vy-
myslet celou básničku. Jedna rodinka obrázky 
překreslila a udělala malované čtení, které nám 
pak přečetla jedna z malých autorek. Z příběhů 
jsme udělali knihu. V knihovně ani knihkupectví 
není k mání, jen ve Zvídálku je k přečtení.
A v cestování pokračujeme, ale to už je překva-
pení pro děti, ze kterých budou v září školáci.
 Hana Mišková, ředitelka
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Poezie má u nás pevné místo

Úterý 27. května se na naší základní škole neslo 
ve znamení poezie. Proběhla zde tradiční re-
citační soutěž žáků prvního stupně, které se 
letos zúčastnilo celkem 40 dětí. Soutěžilo se 
ve třech věkových kategoriích a atmosféra byla 
plná nadšení, soustředění i občasné nervozity. 

Žáci přednášeli básně podle vlastního výběru, 
porota hodnotila především přednes, hlasitost 
projevu a schopnost básně si zapamatovat. 
Důraz byl kladen také na celkové vystupování 
a snahu přiblížit posluchačům obsah básně. 
Nejmladší kategorie potěšila porotu svou od-

vahou a přirozeností, v prostřední kategorii již 
byla znát větší jistota a pestrost výběru básní. 
Nejstarší žáci pak předvedli skutečně vydařené 
výkony, často doprovázené výraznou intonací 
a promyšleným projevem.
Všem zúčastněným patří velké poděkování za vy-
tvoření příjemné a kulturní atmosféry. Soutěž 
opět ukázala, že poezie má ve škole své pevné 
místo a dokáže děti nejen vzdělávat, ale i bavit.

I. kategorie
1. místo – Eliška Fardová
2. místo – Ella Vránová
 
II. kategorie
1. místo – Teodora Vallová, Tomáš Krahulec
2. místo – Samuel Komárek
3. místo – Magdaléna Švédová
 
III: kategorie
1. místo – Klára Čermáková
2. místo – Niki Sotiropulu
3. místo – Kryštof Kejík

Kateřina Zábršová a Lenka Truhlářová, 
vyučující ZŠ Vejrostova

Školní jídelna Vejrostova 1, 635 00 Brno, p. o., 
přijme kuchaře/ku a pomocné síly na plný 
i  částečný pracovní úvazek. Nástup srpen 
nebo podle dohody. Informace osobně 
ve školní jídelně nebo na tel. č. 604 205 460. 

Školní jídelna 
Vejrostova přijme 
zaměstnance

ZŠ Brno, Vejrostova 1, hledá pro nově vznikající zimní kluziště zaměstnance na pozice organi-
zační a provozní.
U provozních zaměstnanců je výhodou zkušenost s rolbou na úpravu ledu nebo obdobným stroj-
ním zařízením. Případně je podmínkou ochota podstoupit výcvik pro získání strojního průkazu.
Typ smlouvy a platové podmínky se budou odvíjet od pracovního zařazení a pracovních zku-
šeností.
Termín nástupu: říjen–listopad.
Místo výkonu práce: areál ZŠ Brno, Vejrostova 1.
Kontaktní osoba: Mgr. Martin Janás - martin.janas@vejrostova.cz (prosíme o zaslání životopisů).

Hledáme zaměstnance pro nové kluziště

Po  roce se deváťáci ZŠ Vejrostova rozhodli, 
že naváží na loňskou tradici. Opět si připravili 
terénní cvičení pro žáky prvního a druhého 
stupně ve dnech 13. a 26. května, pod vede- 
ním paní učitelky Ulrychové a Ryšánkové.
V úterý trasa vedla od Křivé borovice, Huberta, 
Ríšovu studánku přes horizont, Kočičí žleb 
na Rakovec. Všichni žáci druhého stupně vy-
ráželi na svou trasu ve skupinkách, ve kterých 
postupně plnili různé úkoly a snažili se je spl-
nit co nejlépe. Na trase je tedy čekala stano-
viště, na kterých si pro ně deváťáci přichystali 
nejrůznější úkoly. Letos trošku změněné a vy-
lepšené. Součástí trasy bylo také uhodnout tři 
významné osobnosti; děti měly na každém sta-
novišti menší nápovědu. Také to byl trošku boj 
o přežití, protože ne všude byla trasa po lesních 
cestách. Na stanovištích byla například střelba 
šiškou do  terče, chůze na  chůdách, Hobby 
Horsing, luštění různých rébusů, nebo úkol 
překonat překážku přivázaný ke spolužákovi. 
Na některých stanovištích se pak také plnily 
úkoly zaměřené na logické myšlení nebo zna-
lost cizích jazyků.

Pro první stupeň pak byla na pondělí připra-
vena trasa zčásti po louce u Žebětína, dále Ho-
rákovým žlebem a k Žebětínskému rybníku. 
Na jednotlivých stanovištích se plnily úkoly, 
které si připravili žáci devátých ročníků. Za spl-
nění úkolů dostávaly děti razítka do připrave-
ných kartiček a následně dostaly diplomy. 

Měli jsme štěstí na krásné počasí, a tak jsme si 
mohli tyto dva dny užít v přírodě a poznat tak 
zase trochu blíž okolí Bystrce. Akci si užili všichni 
účastníci jak z řad soutěžících, tak pořádajících 
žáků a do soutěží na jednotlivých stanovištích 
se dokonce zapojili i někteří naši učitelé.
 Kolektiv žáků 9. ročníků ZŠ Vejrostova

Deváťáci opět v akci. Terénní cvičení plné zábavy
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Obrovský úspěch mladších hochů ZŠ Laštůvkova

Po letech se můžeme opět pyšnit velkým spor-
tovním úspěchem republikového dosahu. Tra-
diční atletická soutěž družstev pro základní 
školy letos zapsala již 56. ročník. A mladší hoši 
naší školy se v něm tentokrát vůbec neztratili. 
Po jasných postupech z obvodního, okresního 
a poté i krajského kola se ve středu 11. června 
postavili svým soupeřům na  celorepubliko-
vém finále v Pardubicích a vybojovali krásné 
3. místo. Několik kluků si zlepšilo svá osobní 
maxima a družstvo pod vedením Mgr. Ivany 
Smejkalové a Mgr. Jany Kouřilové tak mohlo 
do Brna a do školy přivézt krásný pohár pro třetí 

nejlepší družstvo v republice, který převzalo 
z rukou olympijské vítězky Barbory Špotákové. 
Porazilo tak i vyhlášenou atletickou školu Jese-
niova z Prahy a nestačilo pouze na olomouckou 
ZŠ Heyrovského a pražskou ZŠ Jitřní. Družstvo 
tvořili žáci sedmých tříd jmenovitě František 
Bělohlávek, Jakub Hájek, Dominik Handl, Aleš 
Klecanský, Filip Krejčíř, Kristian Minol, Josef 
Štěpánek, Jakub Urbánek, Aleš Vávra a náhrad-
ník Josef Švancara. Všem hochům patří velká 
gratulace a poděkování za reprezentaci nejen 
Bystrce, ale i celého Brna. 
 Miroslav Dlapa, zástupce ředitele 

Odysseova cesta ožila na Antickém dni gymnázia
V pátek 30. května uspořádala třída 3A8 tra- 
diční Antický den pro studenty primy na Gym-
náziu Brno-Bystrc. Pod vedením paní profesorky 
Franclové připravili terciáni zábavné i naučné 
dopoledne inspirované slavnou cestou hrdiny 
Odyssea. Celý program se odehrával jak v pro-
storách školy, tak i v jejím okolí, a nabídl pestrou 
škálu úkolů rozdělených do šesti tematických 
stanovišť.
Primánci si tak mohli na vlastní kůži projít ne-
lehkou Odysseovu pouť – čekala je například 
lukostřelba, návštěva u  čarodějnice Kirké či 

u nymfy Kalypsó. Nechybělo ani zpestření v po-
době hry Městečko Ithaka, která navazovala 
na oblíbené Městečko Palermo, jen s řeckou 
tematikou. V rámci poznávání antické kultury 
si žáci pochutnali na ochutnávkách římské ku-
chyně a vyzkoušeli si i logické úkoly v podsvětí 
s bájným Kerberem.
Navzdory hrozícím přeháňkám se část sportov-
ních stanovišť podařilo přesunout ven – napří-
klad za školní jídelnu nebo do školní zahrady. 
Atmosféru dne dotvářely pečlivě připravené 
kulisy a  tematické rekvizity, které přiblížily 

dobu řeckých bájí i těm nejmladším studentům. 
Všichni se aktivně zapojili a s nadšením plnili 
jednotlivé úkoly.
Závěr dne patřil slavnostnímu ocenění: pri-
mánci si odnesli vlastnoručně vyrobené di-
plomy a  malé sladké odměny. Pro terciány 
byla organizace akce cennou zkušeností, která 
jim umožnila vyzkoušet si práci v týmu, pro-
jevit kreativitu a získat cenné organizační do-
vednosti. Pro primu to byla nejen zábava, ale 
i malá ochutnávka toho, co je čeká příští rok 
v hodinách latiny. Studenti 3A8

Inspirace pro moderní 
výuku matematiky 
V pondělí 12. května proběhl na  naší škole 
dvouhodinový workshop s  názvem Aktivní 
matematika pro 1. stupeň ZŠ, který byl sou-
částí projektu MAP IV (Místní akční plán rozvoje 
vzdělávání ve městě Brně IV). Akce byla určena 
pro vyučující základních škol, kteří se chtějí 
ve své praxi inspirovat moderními, kreativními 
a efektivními přístupy k výuce matematiky.
Cílem workshopu bylo podpořit učitele v tom, 
jak dětem zpřístupnit matematiku formou, 
která je nejen srozumitelná, ale i zábavná a mo-
tivující. Účastnice se během setkání seznámily 
s celou řadou didaktických tipů, nástrojů a her, 
které lze snadno zařadit do výuky.
Důraz byl kladen na aktivní zapojení žáků pro-
střednictvím různých metod: od  tradičních 
výukových pomůcek přes skupinovou a páro-
vou práci až po využití moderních technologií. 
Ohlas vzbudilo praktické předvedení možností, 
jak do hodin matematiky začlenit mobilní za-
řízení a programovatelného robota Blue Bot, 
který rozvíjí logické myšlení, prostorovou před-
stavivost a základní matematické dovednosti.
Workshop probíhal v příjemné a tvůrčí atmo-
sféře a účastnice si z něj odnesly řadu nápadů, 
které obohatí jejich výuku a pomohou dětem 
zažít radost z matematiky. 
 Barbora Řezníčková, 

učitelka 1. stupně, ZŠ Heyrovského 32
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V Bystrci se o vzniku nového zázemí pro vol-
nočasové vzdělávání na Horním náměstí, zná-
mého jako Nová Bystrouška, mluví již řadu let. 
Nově se ale debatuje o tom, zda stavbu ne-
ovlivní zamýšlená změna tělocvičny na větší 
sportovní halu. 
„Těší nás, že zájem obyvatel o nové volnočasové 
centrum trvá. Naší prioritou je nyní i  do  bu-
doucna nabídnout kvalitní pedagogickou čin-
nost. Samotné rozhodnutí o tom, zda a kdy by 
to mohlo být v nových modernizovaných pro-

storech, však není v našich silách,“ komentuje 
ředitelka SVČ Helceletka Veronika Presová.
Pobočka Bystrouška nabízí desítky kroužků 
a táborů a jen letos obdržela dohromady přes 
1000 přihlášek. Zájem roste, ale další rozvoj 
naráží na  limity budovy. „Projekt Nové Bys-
troušky by umožnil rozšíření nabídky a navýšení 
kapacity. Jsme na to připraveni,“ říká Presová. 
Ačkoliv je současná budova provozuschopná, 
už neodpovídá současným potřebám. „Děti 
i pedagogové si zaslouží důstojné a příjemné 

prostředí,“ dodává. Proto vedení průběžně 
vylepšuje a modernizuje alespoň vnitřní vy-
bavení.
„Vážíme si dlouhodobé spolupráce s  Bystrcí 
a jsme otevřeni dalšímu rozvoji,” uzavírá Pre-
sová. Do té doby děti i dospělí mohou na-
dále trávit svůj volný čas v původním zázemí 
na  Fleischnerově ulici, kde SVČ Helceletka 
provozuje svou pobočku Bystroušku už 29 let.
 Vendula Jarošová, 
 PR manažerka, SVČ Helceletka 

Helceletka k situaci ohledně Nové Bystroušky

Úspěchy žáků hudebního oboru Soukromé ZUŠ Mgr. Radmily Chmelové
Školní rok se nezadržitelně chýlí ke konci a my 
můžeme s radostí konstatovat, že (nejen) pro 
hudební obor naší ZUŠ byl velice úspěšný. Naši 
žáci si přivezli několik cen z národních i meziná-
rodních soutěží a svými výsledky potvrdili, že 
výuka hudebníků je v bystrcké základní umě-
lecké škole Mgr. Radmily Chmelové na mimo-
řádně vysoké úrovni.
Celostátní a mezinárodní soutěže:
Zlaté pásmo a mimořádná cena za interpretaci 
na soutěži Mládí a Bohuslav Martinů: Karolína 
Manová (klavír)
Stříbrná pásma na mezinárodní soutěži Piano-
forte per tuti: Beáta Richtigová, Karolína Ma-
nová (klavír)
Okresní kola soutěží ZUŠ: 
1. ceny: Bicí trio (M. Punčochář, S. Komárek, 
V. Kaprál), K. Šmerková (zobcová flétna)
2. ceny – V. Sieczková (zobcová flétna), K. Pon-
dikasová (zobcová flétna), R. Kohoutek (bicí 

nástroje), S. Komárek (bicí nástroje), V. Kaprál 
(klarinet), K. Kohoutek (klarinet)
3. ceny – T. Kozel (bicí nástroje), J. Kraina (kla-
rinet)

Krajská kola soutěží ZUŠ: 
1. cena: Bicí trio (M. Punčochář, S. Komárek, 
V. Kaprál)
2. cena: K. Šmerková (zobcová flétna)
Mimořádná cena pro pedagožku hry na bicí 
nástroje Ludmilu Daňkovou

Pro příští školní rok 2025/26 nabízíme něko-
lik volných míst v tanečním oboru pro děti 
od 3 let a také v nově otevřeném literárně 
dramatickém oboru, kde přijímáme děti od 6 
do 13 let. Pokud vaše děti mají o studium 
těchto oborů zájem, vyplňte, prosím, elek-
tronickou přihlášku na webových stránkách 
www.szusrch.cz.
Pro děti, které mají rády umění a tvoření, 
nabízíme již tradiční příměstský tábor 
v termínu 25.–29. 8. Přihlášky elektronicky 
zasílejte taktéž přes webové stránky školy.

Romana Klementová, zástupkyně ředitelky

Mikuláš Punčochář, okresní kolo soutěže ZUŠ

Hledáte klidné místo, kde si vyčistíte hlavu, 
naučíte se nové rukodělné techniky a popus-
títe uzdu kreativitě? Lipka, pracoviště Lipová 
v Brně-Pisárkách, na  léto připravila tvořivý 
„příměšťák“ pro dospělé. 
Na Řemeslném létě (4.–8. srpna, 9–18 hodin) 
se budete každý den věnovat jinému materi-
álu – dřevu, hlíně, rostlinám, recyklovanému 
textilu. Vyzkoušíte si botanický tisk neboli 
ecoprint, kterým se pigment z rostlin přenáší 
přímo na textil.
Chybět nebude malování hlínou, šití z kůže, 
krátký exkurz do aromaterapie a klíčení, vyře-
závání ze dřeva či výroba praktických pomů-

cek do šetrné domácnosti. Na tkalcovských 
stavech si můžete utkat koberec, ubrus nebo 
pončo.
„Vše je připravované tak, aby byly aktivity co 
nejvíce šetrné k  přírodě a  podporovaly větší 
soběstačnost účastníků. Týdnem se budou prolí-
nat také drobné informace o klimatu a působení 
člověka na Zemi, hledání cest k řešení, k boha-
tému životu skromnými prostředky,” popisuje 
lektorka Alena Uhříčková.
Více informací a přihlášku najdete na webu: 
www.lipka.cz/akce-pro-verejnost. 
 Zuzana Slámová,
 Lipka

Řemeslné léto. Zpomalte, tvořte a objevujte

Zatímco čtete tyto řádky, děti zažívají táborové 
léto plné zábavy s Bystrouškou, pobočkou SVČ 
Helceletka. Na tábory s námi letos vyrazilo přes 
450 účastníků – někteří se vydali pod stan na Vy-
sočinu objevovat záhady doktora Who, jiní zase 
zdokonalují své dramatické dovednosti na pří-
městském táboře. „Pokud vaše děti doma sledují 
fotky kamarádů z výletů a chtěly by také vyrazit 
na táborové dobrodružství, ještě není pozdě se 
přidat. Poslat přihlášku na poslední chvíli můžete 
na našem webu,” radí vedoucí pobočky Jan Rů-
žička. 

A pokud chtějí děti v dobrodružství pokračovat 
po celý rok, teď je ten správný čas přihlásit se 
do kroužků na školní rok 2025/26. V nabídce 
najdete oblíbené klasiky jako přírodovědný 
kroužek Chovatelé, Dětskou jógu, Nerfky, či 
Dramaťáky. Mezi novinkami pak třeba Minis-
porťák, kde si malí školáci užijí pohyb s  ka-
marády. Pro starší pak máme například nový 
kroužek Programování v Pythonu a C. Celou 
nabídku najdete na helceletka.cz/krouzky.
 Vendula Jarošová,
  PR manažerka, SVČ Helceletka 

Léto s Bystrouškou – tábory, kroužky a novinky
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Nová expozice se skalními stěnami a vyhlíd-
kami jim umožní přirozený pohyb i interakce. 
Pozorovat je bude jako sledovat živý dokument 
o hierarchii, loajalitě i každodenním soužití.
Tygři sumaterští, kriticky ohrožený a nejmenší 
poddruh tygra, mají husté pruhování, milují 
vodu a výborně plavou. V Brně se k Satu připojí 
noví tygři, kteří vytvoří základ pro další rozvoj 
chovu. Jejich přítomnost je připomínkou, že 
i nejsilnější šelma potřebuje ochranu . Ve volné 
přírodě jich zbývá jen pár set.

Lední medvědi – do upraveného výběhu v celku 
Beringie zamíří medvědice Cora, legenda br-
něnské zoo. Společnost jí posléze budou dělat 
dvě mladé medvědice z Německa. Díky evoluč-
ním „trikům“ přežívají lední medvědi v extrém-
ních podmínkách, přesto patří mezi ohrožené 
druhy. Zoologické zahrady jsou klíčem k jejich 
záchraně. Zažijte léto s nádechem divočiny. 
Jsme jedna smečka – a vy můžete být u toho.
 Jan Bedřich, 

specialista PR a komunikace, tiskový mluvčí

Letní posily Zoo Brno

inzerce

Dželada hnědá, archiv Zoo Brno 

Léto ve Středisku volného času Lužánky 
patří nejen dětem a táborům, zabaví se 
i  dospělí!  Chcete se před nebo po  práci 
protáhnout na józe? Sháníte tipy na vý-
lety a dobrodružství v Brně a okolí? Zkuste 
týmovou hru Arrow game Lesná, Minigolf 
Liška s příběhem nebo interaktivní trasu 
S Mendelem za pokladem. O letní osvěžení 
a dobroty se postarají kavárny L Caffe. Vše 
najdete na luzanky.cz.
Každé úterý a čtvrtek v červenci i srpnu jsou 
pro vás připravené otevřené lekce jógy v lu-
žáneckých prostorách na Solniční 12 v centru 
Brna. Na lekci Zdravá záda v úterky od 17 ho-
din si zaposilujete a protáhnete se. S Ranní 
jógou ve čtvrtky od 7 hodin nastartujete den 
a na Józe 50+ nejen pro seniory ve čtvrtky 
od 8.30 naberete sílu i potřebné uvolnění. 

Lekce jsou vhodné pro dospělé, začátečníky 
i pokročilé a není třeba rezervace předem.
O prázdninách mohou rodiny s dětmi vyrazit 
na Minigolf Liška v Bílovicích nad Svitavou, 
kde se seznámí s příběhem Lišky Bystroušky. 
Máte rádi adrenalin? Až dvanáct metrů nad 
zemí se můžete procházet v Lanovém cen-
tru PROUD Brno na Lesné, kde si vyzkoušíte 
taky lukostřeleckou týmovou hru v  aréně 
Arrow game Lesná a zážitkový program pro 
nejmenší Po stopách veverky. Zábavu na vý-
letě v Brně a okolí si užijete s mobilní aplikací 
LApka, Lužáneckým Questingem v Lužánec-
kém parku a v okolí Špilberku trasu S Mende-
lem za pokladem.
Už jste navštívili kavárnu L Caffe, která je v pro-
storách největšího lužáneckého pracoviště 
Lidická? V létě máte hned o několik důvodů 
víc, proč se právě tam osvěžit. Odměny pro 
milovníky kávy, skvělé limonády, zmrzliny 
a venkovní posezení v oblíbeném parku v cen-
tru Brna. Otevřeno je podle provozu pracovi-
ště, především ve všední dny. A další kavárny 
L Caffe najdete také v lužáneckých pracoviš-
tích Lesná a Lampa v Bohunicích, kde můžete 
zařídit i skvělou oslavu pro děti. 
S Lužánkami nemá nuda v Brně šanci! A to i v pří-
padě, že by nebylo hezké počasí. Tvořit a zabavit 
se s dětmi můžete také doma. Balíčky s komplet-
ním materiálem, návody a spoustou inspirace 
najdete na e-shopu obchod.luzanky.cz, kde je 
nově i stylové oblečení a doplňky.
 Kristýna Bejčková, SVČ Lužánky

Za jógou a letním dobrodružstvím do Lužánek

(dokončení ze str. 1)

Naše organizace vám přináší další nabídky na-
šich turistických vycházek, zájezdů, přednášek, 
výletů nebo divadelních představení v prázd-
ninových měsících. Naši členové dostávají veš-
keré informace prostřednictvím e-mailových 
adres. 
 Zájezdy mají vždy nástupní místo u terminálu 
ZOO Bystrc a MHD Svratecká.
Akce v měsíci červenci a srpnu: 
4. července: divadelní představení Eliška 
Rejčka, Biskupský dvůr
12. července: Meruňkobraní Židlochovice
13. července: festival dechových kapel Ratíš-
kovice
19. července: turistická vycházka
22. července: zájezd do  pivovaru Dalešice, 
město Třebíč 

31. července: turistická vycházka
9. srpna: turistická vycházka
16. srpna: přátelské posezení při táboráku 
a kytaře
21. srpna: turistická vycházka
21.–25. srpna: rekondiční pobyt, Lázně Brusno 
(SR) 
30. srpna: zájezd na zámek Bruntál, Hrad Sovi-
nec, arboretum Makču Pikču, Paseka
5.–6. září: celobrněnská výstava zahrádkářů 
Semilasso 2025
9. září: členská schůze MO.
Informace k akcím u předsedy MO pana Milo-
slava Klimka, e-mail: klimek.milos@seznam.cz.

Miloslav Klimek, 
předseda STP ČR MO oblast Brno

Svaz tělesně postižených zve na své akce
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„A“  muži na  závěr sezóny 
odehráli finále Jihomorav-
ského krajského poháru, 
ve kterém bohužel i přes vy-
dařenou první půli podlehli 
Ráječku 1:3. Zápas se hrál 
na ligovém stadionu na Srb-

ské před velmi dobrou diváckou kulisou – 
na zápas si našlo cestu přes 800 fanoušků.
Dva dny poté složilo áčko reparát v Krajském 
přeboru na  půdě druhého Rousínova, kde 
s notně omlazenou sestavou nad jasným fa-
voritem vyhrálo.
Svoje první minuty v Krajském přeboru v zá-
kladní sestavě okusil 18 letý gólman Patrik 
Smutný a hned z toho byla vychytaná nula. 
A  ještě o  rok mladší spoluhráč z  dorostu, 
17 letý Adam Popek, vstřelil vítězný gól.
Jsme rádi, že v soutěži dospělých u nás mo-
hou dostat šanci i  talentovaní hráči z  naší 
mládeže. Muži nakonec skončili ve své sou-
těži na 13. místě, nejlepším střelcem týmu byl 
opět Ladislav Hansl s 8 góly.

Rousínov - FC Dosta  0:2
Popek, Hansl
FC Dosta – Svratka Brno 0:3

Mládež
Důležitou zprávou z mládeže je i to, že jsme 
obhájili statut Fotbalového střediska mlá-
deže FAČR. Naše tréninkové zázemí a odbor-
nost našich trenérů nadále splňuje přísná 
kritéria stanovená fotbalovou asociací a do-
konce jsme dosáhli na  vyšší bodový zisk 
v hodnocení. Budeme dál pracovat na tom, 
abychom v oblasti mládeže dělali maximum.

V červnu na našem hřišti proběhl již tradiční 
mezinárodní turnaj mladších a starších přípra-
vek, Memoriál Václava Michny, opět za účasti 
velmi zvučných jmen. Vítězem dopoledního 
turnaje mladších přípravek se stala pražská 
Slavia Praha před Slovanem Bratislava a Ra-
pidem Vídeň, naše U9 skončila na 6. místě. 
V kategorii U11 vyhrála Banská Bystrica, druhé 
bylo 1. FC Znojmo a třetí Baník Ostrava. Náš 
tým doplatil na neproměňování šancí a skon-
čil na 7. místě.
Dorostenci i starší žáci se s přehledem zachrá-
nili v Krajském přeboru, respektive skončili 
v klidném středu tabulky. Starší žáci ročníku 
2011 skončili na krásném 5. místě krajské sou-
těže, a to i přesto, že většinou hráli proti o rok 
starším soupeřům.
Všechny naše týmy si mohou dát zaslouženou 
pauzu a v létě se opět začít chystat na novou 
sezónu. Do té vstoupíme s jednou význam-
nou novinkou . V kategorii mladších přípravek 
jsme navázali novou spolupráci se Zbrojovkou 
Brno na projektu regionálních center a spo-
lečně zahajujeme nábor ročníku 2018.
Přejeme krásné prázdniny a po nich se na vás 
opět těšíme na fotbale. 
 Ilja Kašík

Bystrcký fotbal

BYSTRCKÝ KLUB SENIORŮ
Opět to cinklo
A také se opět rozhořel pomyslný olympijský 
oheň, který zvěstoval seniorům v Brně, že se 
pořádají hry seniorů v tělocvičně na ZŠ An-
tonínská 3, pod vedením Mgr. Kudličkové ze 
Svazu důchodců – Městská Organizace Brno, 
Běhounská 17.
Naši městskou část reprezentovala pětice 
Jana Černá, Libuše Exnerová, Zdenka Kob-
záková, Yva Valentová a Vladimír Valenta.
V silné konkurenci dalších klubů města Brna 
došlo i na ostré lokty, jelikož každý bod se 
počítal. I výsledek byl těsný.
Tak jako vloni, i tento rok byla příprava na-
šich svěřenců důsledná. Tvrdá tréninková pří-
prava sbírala své ovoce v podobě výsledku, 
který jsem nazval „opět na  bedně aneb 
bronz zacinkal“. Pokud se někdo domnívá, 
že jednotlivé disciplíny jsou „hračka,“ tak je 
na omylu. Vyžadují totiž ani ne tak fyzický 
výkon, který však rozhodně není zanedba-
telný, ale také psychické nasazení.
Koordinaci, pohybovou techniku, svalovou 
tenzi, a hlavně soustředění na sladění sys-
tému oko-mozek-pohyb-zásah. A to již chce 
psychickou odolnost, kterou v tomto heroic-

kém boji naši zvládli na jedničku. V jednot-
livých disciplínách jsme brali jeden diplom 
za druhým.
Je nádherné šéfovat klubu, ve  kterém je 
spousta aktivních seniorek, které milují po-
hyb, přírodu a dobrou náladu. A tak vám, milé 
seniorky, za vedení Bystrckého klubu seni-
orů děkuji společně s mýtickým Diem, který 
uznale na kopci divů světa Olympu pokyvuje 
hlavou a dlátem tesá do kamene jména ví-
tězů. Jen tak dál, milé seniorky.

Pokud budete číst tyto řádky, tak to se již rok 
přehoupl do druhé půlky:
n  V červenci a srpnu zorganizujeme toulky 

Moravou, nebo zájezdy mimo ČR.
n  O prázdninách organizujeme návštěvu sta-

rořímského tábora Carnuntum v Rakousku. 
n  V  září navštívíme hrad Hukvaldy, oboru 

a muzeum L. Janáčka (s dotací ÚMČ).
n  V říjnu Konopiště + Čapí hnízdo (s dotací 

ÚMČ).

Na vaše dotazy, rady a návrhy se těšíme s asis-
tentkou Radkou na tel.: 723 836 354, 608 750 477 
a e-mailu: bystrctiseniori@seznam.cz.
 Štefan Kandalec, předseda

KLUB SENIORŮ OD SVATÝCH JANŮ
V červnu jsme byli s naším klubem plavat v Ko-
houtovicích a prohlédli jsme si vilu Stiassni 
v Pisárkách. A už nyní pro vás připravujeme 
nové podzimní aktivity a doufáme, že si z nich 
vyberete.
Co připravujeme na další pololetí? Zdravotní 
cvičení bude pokračovat po  prázdninách 
v úterý v 9.00 hodin a ve středu v 8.30 ho-
din ve Společenském centru. Trénink paměti 
bude v úterý v učebně Společenského centra 
v 8.00, 10.00 a 11.00 hodin. Na tyto aktivity 
se můžete znovu přihlásit až na začátku září, 
budeme začínat až v říjnu. Písemnou přihlášku 
odevzdejte na recepci radnice.
Během podzimu vám nabídneme zájezd, ko-
mentovanou prohlídku výrobny čokolády 
v Brně spojenou s ochutnávkou a divadelní 
představení. Bude i tradiční setkání našeho 
klubu ve Společenském centru. O konkrétních 
akcích a termínech vás budeme informovat 
v zářijovém čísle Bystrckých novin, které vyjde 
koncem srpna.
Vážení senioři, přejeme vám krásně prožitý 
letní čas a po prázdninách se těšíme na další 
společná setkávání.  
 Ludmila Kohoutová, Hana Šmídová

Z činnosti bystrckých klubů seniorů

inzerce

inzerce

Distribuci BN do všech občanských schrá-
nek provádí Česká pošta. V případě nedo-
ručení Bystrckých novin se obraťte na svoji 
poštovní doručovatelku nebo volejte 
na ÚMČ Brno-Bystrc, telefon: 546 125 111 
(kl. 112, nebo 180). Čtenáři BN si mohou 
zdarma odebrat aktuální číslo na  radnici 
úřadu MČ Brno-Bystrc.
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První červnovou sobotu se konalo Mistrovství 
republiky žáků kategorií U8 – U12. Tentokráte 
se hrálo na Moravě a stejně jako v loňských 
sezonách reprezentovali naši malí ragbisti 
a ragbistky skvěle!
Benjamínci z kategorie U8 se nezalekli často 
mnohem větších soupeřů a bojovali hlava 
nehlava. A to se vyplatilo, protože nakonec to 
„cinklo“, v celorepublikové konkurenci obsadili 
krásné 3. místo! O něco starší děti z U10 bojo-

valy o titul v nedalekém Vyškově a turnaj to 
byl neskutečně napínavý. V nejtěžší možné 
konkurenci jsme až do poslední minuty po-
sledního utkání sahali po stříbrné medaili, 
která nám bohužel nakonec protekla mezi 
prsty a souhrou ostatních okolností z toho 
bylo nepopulární 4. místo. Tak bylo mist-
rovství vyrovnané! Starší žáci U12 sehráli své 
mistrovství v Havířově, a stejně jako u mladší 
kategorie, byl turnaj až do posledních chvil 

neskutečně zamotaný. Nicméně po  obrov-
ském boji si odvezli krásné stříbrné medaile!  
Jsme nesmírně pyšní na všechny naše bojov-
nice a bojovníky ze všech věkových kategorií, 
na hřišti nechali všechno!
Jak vidno, práce s  mládeží je v  RCB velice 
kvalitní, navíc máme širokou trenérskou zá-
kladnu. Pokud byste se chtěli přidat, neváhejte 
a přijďte mezi nás! Více informací se dozvíte 
na www.bystrcrugby.cz. Josef Tepláka

Skvělé úspěchy bystrckých ragbistů na mistrovství republiky!

Tento školní rok nám vyšla ZŠ Vejrostova vstříc 
a dala nám časově vyhovující tréninkové ho-
diny, kterých se mohli účastnit i naši nejmladší 
závodníci. Okamžitě se to projevilo na výkonu 
závodníků, ať už zkušených a ostřílených, tak 
také nováčků, kteří startovali poprvé na me-
zinárodní soutěži, a to hned na tak prestižní, 
jakou je mistrovství světa. 
Mistrovství světa se tentokrát konalo v Polsku, 
ve městě Pulawy. K našemu údivu se nejen zku-
šení závodníci, jako jsou Pavel Schwanzer, Mar-
tin Pokorný, Jan Okleštěk a Jiří Létal, ale i naši 
mladí nezkušení nováčci jako Jiří Peňaz, Tomáš 
Skřivánek, Mikoláš Vítek a Eliška Vítková, pus-
tili neohroženě do bojů o medaile. Takže naše 
malá výprava v počtu osmi členů získala po tu-
hých bojích 10 medailí a jedno umístění ve fi-
nále, těsně pod stupni vítězů. To považujeme, 
s ohledem na počet nováčků, za malý zázrak 
a jsme na naše závodníky velice hrdí. Je vidět, 
že v oddílu Karate Bystrc umíme dobře připravit 
závodníky i na nejvyšší mezinárodní soutěže.
V září proběhne nábor nováčků. Podrobné in-
formace najdete na našich webových stránkách 
www.karatebystrc.cz Miroslav Koťa

Karate Bystrc na Mistrovství světa WFF 2025

U8 2025 bronz
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Rádi bychom se s  vámi podělili o  aktuální 
sportovní úspěchy našeho oddílu. V květnu 
se naši závodníci zúčastnili Mistrovství světa 
WFF v  polských Pulawách. Během čtyř zá-
vodních dnů jsme měli možnost poměřit síly 
s nejlepšími karatisty světa, a to ve velmi silné 
konkurenci.
Českou republiku reprezentovalo 89 závod-
níků z 9 klubů, kteří společně vybojovali 
81 medailí, z toho 20 zlatých, 19 stříbrných 
a 42 bronzových. Z tohoto počtu se náš oddíl 
zasloužil o 11 zlatých, 7 stříbrných a 20 bronzo-
vých umístění. Jsme pyšní na to, že náš klub byl 
v rámci české výpravy opět ten nejpočetnější 
a také nejúspěšnější. S hrdostí můžeme říct, 
že se naši závodníci prosadili mezi světovou 
elitou a  významně přispěli k  historickému 
úspěchu českého karate.
Za vynikajícími výsledky našich závodníků 
nestojí pouze talent a nasazení během sou-

těže samotné, ale především cílená a svědo-
mitá příprava během celého roku. Aby se naši 
sportovci mohli na toto prestižní mistrovství 
vůbec kvalifikovat, museli projít náročným 
nominačním procesem a dostat se do užšího 
výběru reprezentace České republiky, pro-
tože každá země může vyslat na šampionát 
pouze omezený počet závodníků v  každé 
kategorii. Samotná účast na tomto turnaji je 
tak nejen odměnou za celoroční práci, ale 
také potvrzením výjimečných kvalit každého 
jednotlivce.
Kromě závodníků jsme na šampionátu měli 
také silné zastoupení mezi mezinárodními 
rozhodčími. Pět členů našeho oddílu půso-
bilo v rolích rozhodčích na světové úrovni, 
a byli skutečnou oporou celému týmu roz-
hodčích. Díky jejich profesionalitě, zkuše-
nostem a vysoké odbornosti se významně 
podíleli na hladkém průběhu soutěže. Jejich 

přítomnost podtrhuje nejen sportovní, ale 
i odbornou úroveň našeho klubu.
Děkujeme všem závodníkům za obrovské na-
sazení, skvělé výkony a vzornou reprezentaci 
nejen našeho oddílu. Velké díky patří také ro-
dičům našich sportovců za jejich neúnavnou 
podporu a obětavost. V neposlední řadě děku-
jeme městské části Brno-Bystrc, Brno-Žebětín, 
magistrátu města Brna, Jihomoravskému kraji, 
Národní sportovní agentuře a České federaci 
tradičního karate Fudokan Shotokan za pod-
poru prostřednictvím dotačních programů.
Akce se skvěle vydařila a my již nyní pilně tré-
nujeme na další výzvy a soutěže. Držte nám 
palce!
Kompletní výsledky a seznam reprezentantů 
najdete na  našich webových stránkách:  
www.fudokan-karate-brno.cz.
 Martin Staníček, 
 předseda

Fudokan karate Brno opět slaví mezinárodní úspěch!

Na začátku června se odehrál již čtvrtý ročník 
fotbalového turnaje Pohár bystrckých škol, 
jehož jsem za  FC Dosta pořadatelem. Jde 
o turnaj určený pro žáky 8. a 9. tříd našich ZŠ 
a nižších tříd gymnázia.
Tentokrát se podařilo zapojit všech pět bys-
trckých škol, když se poprvé zúčastnili i žáci 
ZŠ Pramínek. A napoprvé si nevedli vůbec 
špatně, když okusili jen jednu porážku a vybo-
jovali bronzový pohár za třetí místo. Na dru-
hém místě skončila ZŠ Vejrostova, i když ani 
jednou neprohrála, ale dvě remízy je stály pří-
liš mnoho. Celkovým vítězem se po zásluze 
stalo Gymnázium Bystrc s 9 body. Loňským 
finalistům, ZŠ Heyrovského a Laštůvkova, se 
turnaj příliš nepovedl, když skončili mimo 
stupně vítězů; na  druhou stranu je dobře, 
že se vítězové jednotlivých ročníků střídají. 
Jsme rádi, že si žáci a studenti mohou takto 
v Bystrci zasportovat a změřit síly v hranicích 
Bystrce.
 Ilja Kašík

Pohár bystrckých škol
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Auto, moto
n SENIOR DOPRAVA JONESOVÁ. K  lékaři, 
na  zavolání, i  jen zpět, do  lázní a  zpět, ná-
vštěva… Vždy sami v autě. Dochvilnost. Tel.: 
603 424 401
n SENIOR DOPRAVA BUČKOVÁ. Jízdy po Brně 
i mimo Brno, tam i zpět. I se skládacím chodít-
kem. Tel.: 603 424 401.

Řemeslníci a služby
n - SERVIS POČÍTAČŮ a  NOTEBOOKŮ - 
Diagnostika ZDARMA! Vyzvednutí u Vás. Ro-
zumné ceny, rychle a spolehlivě, 25 let praxe. 
Bednář - Bystrc, tel.: 608 880 107
n Přepisy videa na USB. Tel.: 604 422 892
n Opravím počítač, seřídím. Tel.: 776 187 490, 
e-mail: P.Beller@seznam.cz 
n Kuchyňské linky a vestavěné skříně, dvířka, 
skříňky a pracovní desky na míru. Vrba, tel.: 
603 438 707

Řádková inzerce

SENIOR BUS DPMB

n  pro všechny seniory nad 70 let
n  jedna jízda za 50 Kč
n  objednávejte jízdu telefonicky: 

731 518 348
n  pracovní dny 7.00–15.00 hodin

bytové prostory. Děkujeme za nabídku. Tel.: 
608 254 060. Jsme tu pro vás již 20 let.
n www.realityvbystrci.com nabízí proná-
jem bytů 1+1 v Bystrci. Na prodej 1+1 Kuršova. 
Prostory pro kanceláře a sklady, garážová stání 
na prodej i pronájem. Prodej bytu 4+kk. Byt 
a komerční prostor v Rosicích. Kancelář Říčan-
ská 13, tel.: 608 254 060.

Různé
n CYKLOSERVIS A  PRODEJ ELEKTROKOL 
CRUSSIS a HAIBIKE. Provádíme servis všech 
typů jízdních kol. Nabízíme veškeré cyklopří-
slušenství. BIROTARIUS, Živného 8, Bystrc. Tel.: 
605 568 742
n Psí salon Spokojený čumáček zve vaše 
mazlíčky na stříhání. Tel.: 778 500 349, Iryna 
Voitovych, Zborovská 15a
n Trápí vás tělo, mysl či duše? Aurastudio.cz, 
tel.: 605 104 913. Celostní péče, psychotera-
pie, masáže, funkční pohyb: SM SYSTÉM, JÓGA 
ZDRAVĚ, FIT SENIOR, DNS 
n Doučím přes prázdniny MAT-FYZ, 6.–9. 
tř. ZŠ, prima-kvarta gymnázium. I  reparáty 
a  přípravu k  PZ na  SŠ. https://mat-fyz.cz/, 
fyz1mat1@seznam.cz
n Pronajmu zahradu 200 m2, oploceno, 
chatka, užitková voda. K rekreaci i zahrádkaření. 
Tel.: 604 247 252.

n Instalatér Církva, tel.:  602 861 402
n MALBY – nátěry Onderka. Tel.: 737 387 993
n MALBY 21 Kč/m2, nátěry dveří 450 Kč/kus, 
radiátorů, oken, fasád, aj. TAPETOVÁNÍ, ZED-
NICKÉ práce, SÁDROKARTONY. HORÁK PETR, 
Brno-BYSTRC. PLATBA HOTOVĚ = SLEVA 250 Kč! 
www.maliribrno-hezky.cz, Tel.: 606 469 316
n Mytí oken a žaluzií. Čištění koberců a ča-
lounění. Tel.: 733 201 361
n Vyklízíme byty, sklepy atd. Údržba zahrad 
atd. Tel.: 776 339 166
n Rekonstrukce bytových jader, koupelen, 
interiérů na klíč. Práce obkladačské, zednické, 
sádrokarton. i  instalatérské. Osobní přístup, 
kvalita. Tel.: 777 141 165, 773 518 654
n Opravy komínů, omazání hřebenů, klem-
pířské práce. Tel.: 737 905 923
n Nabízím drobné instalatérské a řemeslné 
práce. Tel.: 777 344 388.

Reality a nemovitosti
n Pronajmu garážové stání – auto + mo-
torka, Bystrc – střed, tel.: 721 929 221
n Vyměním obecní byt 4+1 v Bystrci za 2+1 
v Bystrci, nejlépe s lodžií. Tel.: 775 451 520
n Pronajmu garáž Bystrc Kubíčkova – hro-
madné garáže. Tel.: 605 344 312
n www.realityvbystrci.com poptává pro 
klienty byty 1+1, 2+kk/2+1 a  3+kk/3+1 
k prodeji v Bystrci. K pronájmu byty 2+kk/2+1 
a 3+kk/3+1. Garáže k prodeji i k pronájmu. Ne-

mailto:P.Beller@seznam.cz
http://www.realityvbystrci.com
https://mat-fyz.cz/
mailto:fyz1mat1@seznam.cz
http://www.maliribrno-hezky.cz/
http://www.realityvbystrci.com
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pátek 4. 7.  JAK SE NÁM TO MOHLO STÁT
21.30  Filmové promítání – Cimburk-Kolovratníkovi, aris-

tokratická rodina, se při ohlášené svatbě své dcery 
setkává s mnohem skromnější rodinou Novákových. 
Budoucí nevěsta a ženich při té příležitosti nabídnou 
svým rodičům testy DNA, které odhalí jejich skutečný 
původ. Výsledky jsou naprosto nečekané a zapříčiní 
efekt bomby. 

  Hrají: Jitka Čvančarová, Bolek Polívka, Miroslav Donu-
til, Eva Leinweberová, Simona Lewandowska a další. 

středa 9. 7. BESEDA U CIMBÁLU
17.00   Lidové písničky v  podání Jiřího Helána a  Morav-

ské muziky s primášem Petrem Mikulkou. Přijďte si 
poslechnout a společně zazpívat oblíbené písničky, 
prostor bude i na taneček! 

pátek 18. 7.  TICHÁ POŠTA
21.00  Filmové promítání – Dobrodružný rodinný film se 

odehrává v zimě v zasněžených Krkonoších na sklon-
ku německé okupace. Skupinka dětí zachraňuje 
sestřeleného francouzského pilota, kterého našla 
v  lese. Jejich akce připomíná princip známé hry 
na tichou poštu – zraněného pilota si děti mezi sebou 
předávají z jedné horské vesnice do druhé, podobně 
jako utajenou zprávu ve škole. Jejich cílem je několik 
desítek kilometrů vzdálená nemocnice, kde najdou 
pro Pierra bezpečnou pomoc.

  Hrají: Judit Pecháček, Matěj Hádek, Eliška Dytrychová, 
Theo Schaefer, Jakub Král, Martin Kubuš, Karel Dobrý, 
Antonie Formanová, Roman Poláčik, Daniel Fischer 
a další.  

pátek 25. 7.  POHLEDY
20.00  Hudební podvečer s oblíbenou brněnskou kapelou, 

která vám zahraje k poslechu i  tanci známé české 
a světové hity (ukončení ve 23.00 hod.).

neděle 27. 7.  KOCOUR V BOTÁCH
16.00  Pohádka divadla Koráb o kocourovi, který chce nosit 

boty jako člověk. Bude dost chytrý na to, aby získal pro 
svého pána princeznu a království? A co na to zlý obr?

pátek 1. 8. MOŘE NA DVOŘE 
21.00  Filmové promítání – Romantická komedie od režisé-

ra a scenáristy Martina Horského. Hlavní hrdina Josef 
v podání Ondřeje Vetchého je výrobcem houslí svě-
tového významu, své poklidné dny však tráví stranou 
ruchu velkého světa, v malé dílně na dvoře pavlačové-
ho domu. Moře mu supluje louže, kterou chrání před 
vyschnutím, společnost mu dělá fenka Pampeliška 
a kamarád Václav. Josef ale cítí, že sny by dále neměl 
odkládat – ať už jde o výrobu svého mistrovského díla 
či oslovení sličné sousedky Anežky.

BYSTRCKÉ KULTURNÍ LÉTO
  Hrají: Ondřej Vetchý, Jiří Langmajer, Linda Rybová, Sara 

Sandeva, Matěj Kadlec, Tadeáš Moravec, Iveta Dušková, 
Jenovéfa Boková, Jiří Rendl, Jakub Jablonský a další.

pátek 15. 8. VLADIMÍR „WALDA“ NERUŠIL 
19.00  Zveme vás na koncert Vladimíra „Waldy“ Nerušila, 

charismatického interpreta, který svým nezaměni-
telným hlasem a šarmem oživuje písně Waldemara 
Matušky. Po koncertě následuje country večer s oblí-
benou brněnskou kapelou (do 22.30). Čeká vás večer 
plný známých melodií a příjemné atmosféry. 

neděle 17. 8.  ŠÍPKOVÁ RŮŽENKA 
16.00  Pohádka pro děti o zakleté princezně v podání divadla 

Kejkle.

pátek 22. 8.  VLNY 
20.30  Filmové promítání – Dobový film režiséra Jiřího Mádla 

ukáže napínavé a doposud utajené příběhy novinářů 
Československého rozhlasu. Film je inspirován skuteč-
ným příběhem skupiny novinářů mezinárodní redakce 
Československého rozhlasu a jejich odhodláním přiná-
šet nezávislé zprávy za každou cenu.

  Hrají: Vojtěch Vodochodský, Ondřej Stupka, Táňa Pau-
hofová, Stanislav Majer, Vojtěch Kotek, Marika Šoposká, 
Petr Lněnička, Martin Hofmann, Petr Halíček a další.

  Uvedené akce se uskuteční před budovou Společen-
ského centra. V případě nepříznivého počasí se budou 
akce konat ve vnitřních prostorách centra. Na filmové 
promítání možnost využití vlastního posezení. Kavárna 
v provozu! Změna programu vyhrazena.

 Vstup volný! 

Připravujeme:
středa 3. 9.  BRNĚNSKÉ ZAJÍMAVOSTI
18.00  Pokračování úspěšného cyklu přednášek Ing. Aleše 

Svobody nejen o podzemí, ale i dalších zajímavých 
místech města Brna s bohatou prezentací fotografií. 

  Přednáška na stejné téma se uskuteční také ve 
čtvrtek 4. 9.

 Předprodej vstupenek od 18. 8. 2025
 Vstupné: 100 Kč, senioři a studenti 80 Kč

sobota 6. 9.  BYSTRCKÉ VINOBRANÍ 
15.00  Prezentace a nabídka vín od moravských vinařů, cim-

bálová muzika a bohatý doprovodný program. Akce 
se koná před Společenským centrem.

 Vstup volný! 

7. 10. 2025 – 9. 4. 2026 Hudební cyklus Setkání žánrů 2025–2026
  Pestrý průřez hudebními žánry s vynikajícími inter-

prety, pět koncertů a výhodné ceny abonentek! Více 
informací na www.setkanizanru.cz.

Předprodej vstupenek a abonentek od 18. 8. 2025 v pokladně Společenského centra Bystrc na ul. Odbojářské 2:
pondělí a středa 16–19 hod; (od 1. 7. do 15. 8. pokladna uzavřena). 

Informace a rezervace: tel.: 546 224 320; e-mail: rezervaceokul@bystrc.cz
Bližší informace o pořadech na www.bystrc.cz/kultura a prostřednictvím mobilní aplikace Česká obec.
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